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(1993-1994) 

Vtabinvest 

Timmermans -en 

J."'Sauwens 

Inhoud
Nr. 22 Dinsdag 7 februari 1995

Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 991

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 991

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 991

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 991
Intrekking, blz. 992

Advies van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 992

Verslagen
Indiening, blz. 992

Motie
Indiening en verwijzing, blz. 993

Jaarverslag
Indiening en verwijzing, blz. 993

Kennisgeving van de Vlaamse regering
Indiening en verwijzing, blz. 993

Opmerkingen van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 993

Advies van de Vlaamse Mediaraad
Indiening, blz. 993

Kennisgevingen van de Gewestelijke In-
vesteringsmaatschappij voor Vlaanderen
Indiening en verwijzing, blz. 993

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening, blz. 993

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 994

Schriftelijke vragen (Regl. art. 76)
Indiening, blz. 994

Samenstelling van een werkgroep
Wijzigingen onder de vaste en plaatsver-
vangende leden, blz. 994

Ontwerp van decreet tot wijziging van de
wet van 29 mei 1959 tot wijziging van
sommige bepalingen van de onderwijs-
wetgeving en tot wijziging van het de-
creet van 17 juli 1991 betreffende inspec-
tie en pedagogische begeleidingsdiensten
- 599 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 5

Ontwerp van decreet tot bekrachtiging
van de ontwikkelingsdoelen en de eind-
termen van het gewoon kleuter- en lager
onderwijs
- 583 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 6
Algemene bespreking, blz. 994

Sprekers : de heer G. Vanleenhove,
verslaggever, mevrouw J. Leduc, me-
vrouw A. Leysen, de heren G. Anne-

mans, L. Appeltans, R. Swinnen, J.
Tavernier, C. Moors en minister L.
Van den Bossche

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1017

Bijlage
Vraag om uitleg van de heer J. Geysels
tot de heer H. Weckx, Vlaamse minister
van Cultuur en Brusselse Aangelegenhe-
den, over de subsidiëring van culturele
organisaties door de Nationale Loterij,
blz. 1020
Vraag om uitleg van de heer F. Vermei-
ren tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO. Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen. over het huisves-
tingsprogramma Vïabinvest  ter handha-
ving van het Vlaams karakter van
Vlaams-Brabant, blz. 1022
Vraag om uitleg van de heer J. Vandeur-
zen tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over de schrapping
van de reiskostenvergoeding voor de
vaste afgevaardigden bij de jeugdrccht-
banken, blz. 1028
Vraag om uitlee van de heer F. Vermei-
ren tot de heer J. Sauwens, Vlaamse mi-
nister van Verkeer, Buitenlandse Handel
en Staatshervorming, over de pogingen
van een Brussels staatssecretaris om zich
bevoegdheden inzake taxi’s toe te eige-
nen in het Vlaamse Gewest, blz. 1030

wetgeving
crect van 1

en tot wijziging van het de-
7 juli 1991 betreffende inspec-

tie en pedagogische begeleidingsdiensten
- 599 (1993.1994)  - Nrs. 1 tot 5
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1034

Spreker : mevrouw J. Leduc

Ontwerp van decreet tot bekrachtiging
van de ontwikkelingsdoelen en de eind-
termen van het gewoon kleuter- en lager
onderwijs
- 583 (1993-19941- Nrs. 1 tot 6
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1036

Spreker : de heer G. Annemans

Ontwerp van decreet betreffende de we-
tenschappelijke of maatschappelijke
dienstverlening door de universiteiten of
de hogescholen en betreffende de rela-
ties van de universiteiten en de hoge-
scholen met andere rechtspersonen
- 615 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1038

Sprekers : de heer J. De Meyer, ver-
slaggever, de heer J. Eeman, me-
vrouw A. Leysen en minister L. Van
den Bossche

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1039

Ontwerp van decreet betreffende de bo-
demsanering
- 587 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 11
Voorstel van decreet van de heer L.
Barbé houdende maatregelen betreffen-
de de bodemsanering
- 537 (1993-1994) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1043

Sprekers : de heer H. Brouns, ver-
slaggever, de heren L. Barbé, F. Ver-
gote, M. Cauoen, X. Buisseret. J.
Timmermans’en  minister N. De Bat-
selier

Nr. 23 Dinsdag 7 februari 1995
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1031

Ontwerp van decreet tot wijziging van de
wet van 29 mei 1959 tot wijziging van
sommige bepalingen van de onderwijs-
wetgeving en tot wijziging van het de-
creet van 17 juli 1991 betreffende inspec-
tie en pedagogische begeleidingsdiensten
- 599 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 5

Ontwerp van decreet tot bekrachtiging
van de ontwikkelingsdoelen en de -eind-
termen van het gewoon kleuter- en lager
onderwijs
- 583 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 6
Algemene bespreking (Voortzetting),
blz. 1031

Sprekers : de heer G. Annemans  en
minister L. Van den Bossche

Ontwerp van decreet tot wijziging van de
wet van 29 mei 1959 tot wijziging van
sommige bepalingen van de onderwijs-

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1055
Sprekers : de heer L. Barbé en minis-
ter N. De Batselier

Ontwerp van decreet tot wijziging van
het decreet van 3 maart 1976 tot bescher-
ming van monumenten en stads- en
dorpsgezichten
- 589 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 6
Algemene bespreking, blz. 1068

Sprekers : de heer J. Timmermans,
verslaggever, de heren J. Demeule-
naere.  W. Verrevcken. L. Steenwe-
gen en minister J.‘Sauwens

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1078

Ontwerp van decreet tot regeling van het
administratief toezicht op de provincies
in het Vlaamse Gewest
- 647 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 4
Algemene bespreking, blz. 1081

Sprekers : de heer W. Demuydt, ver-
slaggever, de heren L. Pierco, M. Van
der Poorten, J. Tavernier en minister
T. Kelchtermans

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1087
Spreker : de heer J. Tavernier

Ontwerp van decreet tot regeling van de
invordering van niet-fiscale schuldvorde-

Omslag 2



scheepsbouw 

 

Huisvesting, wijziging 
de onderwijs- 

  

stemmingen, 
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hogescholen 

ringen voor de Vlaamse Gemeenschap
en de instellingen die eronder ressorte-
ren
- 655 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1091
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1091

Ontwerp van decreet tot regeling van de
invordering van niet-fiscale schuldvorde-
ringen voor het Vlaamse Gewest en de
instellingen die eronder ressorteren
- 656 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1092
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1092

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1093

Nr. 24 Woensdag 8 februari 1995
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1095

Beleidsbrief Preventief gezondheidsbe-
leid inzake middelengebruik
- 586 (1993-1994) - Nrs. 1 en 2
Bespreking, blz. 1095

Sprekers : mevrouw M. De Meyer,
verslaggever, de heren M. Maertens,
J. Vandeurzen H. Coveliers, F. De
Man. H. Candhes en minister L. Pee-
t e r s

Moties van aanbeveling, blz. 1109

Regekg van de werkzaamheden, blz. 1109

Nr. 25 Woensdag 8 februari 1995
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1111

Actuele wagen (Regl. art. 77)
Actuele vraag van de heer H. Olaerts tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
over het advies van de Mediaraad met
betrekking tot regionale televisie, blz. 1112
Actuele vraag van de heer E. Van Vae-
renbergh tot de heer H. Weckx, Vlaamse
minister van Cultuur en Brusselse Aan-
gelegenheden, over het BLOSO-  en
VCGT-advies over de nabestemming van
het vliegveld te Grimbergen, blz. 1112
Actuele vraag van de heer L. Barbé tot
de heer L. Peeters, Vlaamse minister van
Tewerkstelling en Sociale Aangelegenhe-
den, over de effecten van hoogspannings-
lijnen op de gezondheid, blz. 1113
Actuele vraag van de heer J. Taylor tot

de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Be-
trekkingen, over de campagne “Wegwijs-
Vlaanderen” van de Vlaamse regering,
blz. 1114
Actuele vraag van de heer P. Luyten tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Be-
trekkingen, over de stand van zaken in
het reconversiedossier van het Waasland
Actuele vraag van mevrouw M. De
Meyer tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring. Vlaamse minister van Economie.
KMÓ, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen. over de kredieten
voor de scheep&& in Vlaanderen,
blz. 1115
Actuele vraag van de heer J. Van Hau-
them tot de heer N. De Batselier, minis-
ter vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmilieu en
Hulsvesting,  over  het  project  Domus
Flandria in Linkebeek, blz. 1117
Actuele vraag van de heer J. De Mol tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over het afleveren van een ver-
gunning aan Eurantex, blz. 1118
Actuele vraag van de heer R. Deswaene
tot de heer L. Van den Bossche. Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over de numerus clausus, blz. 1119

Actuele interpellaties (Regl. art. 79)
en toe
77,5, cf

evoegde actuele vraag (Regl. art.

Actuele interpellatie van de heer V.
Vautmans tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Wer-
ken, Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, over de over-
stromingsramp in de Maasvallei
Actuele interpellatie van de heer M. Ma-
ertens tot de heer T. Kelchtermans,
Vlaamse minister van Openbare Wer-
ken, Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, en de heer N.
De Batselier, minister vice-president  van
de Vlaamse regering.  Vlaamse minister
van Leefmilieu-en Huisvesting, over de
recente waterellende in de Vlaamse ri-
vierbekkens
Actuele interpellatie van de heer H.
Brouns tot de heer L. Peeters, Vlaamse
minister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over het gezondheids-
risico van het wonen in overstroomde ge-
bieden
Toegevoegde actuele vraag van de heer
J. Timmermans tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en Bin-
nenlandse Aangelegenheden, over water-
overlast langs de Dender, blz. 1120

Sprekers : de heren V. Vautmans, M.
Maertens, H. Brouns, J. Timmer-
mans, W. Verreycken, G. Vermassen,
R. Van Hooland, D. Van der Maelen,
M. Didden, minister N. De Batselier,
minister L. Peeters en minister T.
Kelchtermans

Met redenen omklede motie, blz. 1134

Autonome  Raad  voor  he t  Gemeen-
schapsonderwijs
Voordracht van 1 lid van de centrale
raad van de Autonome Raad voor het
Gemeenschapsonderwijs en van 1 door
de Vlaamse regering te benoemen onder-
voorzitter, blz. 1134

Motie van orde
Voorstel tot aanvulling van de agenda,
blz. 1134

Sorekers : de heer J. De Mol. me-
vrouw V. Dua, de heren J. De Seran-
no, R. Van Hooland, A. Denys, E.
Beysen, W. Verreycken en minister
T. Kelchtermans

Ontwerp van decreet tot wijziging van de
wet van 29 mei 1959 tot wiizieing van
sommige bepalingen van de> oGd&wijs-
wetgeving en tot wijziging van het de-
creet van 17 juli 1991 betreffende inspec-
tie en pedagogische begeleidingsdiensten
- 599 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 5
Aangehouden stemmingen, blz. 1136

Sprekers : mevrouw J. Leduc en de
heren P. Chevalier, J. Tavernier en E.
Beysen

Hoofdelijke stemming, blz. 1138
Sprekers : mevrouw J. Leduc en de
heer J. Taylor

Ontwerp van decreet tot bekrachtiging
van de ontwikkelingsdoelen en de eind-
termen van het gewoon kleuter- en lager
onderwijs
- 583 (1993-1994)  - Nrs. 1 tot 6
Aangehouden stémmingen,  blz. 1140

Spreker : de heer G Annemans
Hoofdelijke stemming, blz. 1141

Sprekers : de heren A. Denys, J. Ta-
vernier  en G. Annemans

Ontwen> van decreet betreffende de we-
tenschappelijke of maatschappelijke
dienstverlening door de universiteiten of
de hogeschole% en betreffende de rela-
ties van de universiteiten en de hoge-
scholen met andere rechtspersonen
- 615 (1994-1995) -Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1143

Ontwerp van decreet betreffende de bo-
demsanering
- 587 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 11
Aangehouden stemmingen, blz. 1144
Hoofdelijke stemming, blz. 1146

Spreker : de heer L. Barbé

Ontwerp van decreet tot wijziging van
het decreet van 3 maart 1976 tot bescher-
ming van monumenten en stads- en
dorpsgezichten
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- 589 (1993-1994)  - Nrs. 1 tot 6
Aangehouden stemmingen, blz. 1148

Spreker : de heer J. De Seranno
Hoofdelijke stemming, blz. 1151

Ontwerp van decreet tot regeling van het
administratief toezicht op de provincies
in het Vlaamse Gewest
- 647 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 4
Aangehouden stemmingen, blz. 1152

Spreker : de heer L. Dierickx
Hoofdelijke stemming, blz. 1155

Ontwerp van decreet tot regeling van de
invordering van niet-fiscale schuldvorde-
ringen voor de Vlaamse Gemeenschap
en de instellingen die eronder ressorte-
ren
- 655 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1156

Ontwerp van decreet tot regeling van de
invordering van niet-fiscale schuldvorde-
ringen voor het Vlaamse Gewest en de
instellingen die eronder ressorteren
- 656 (1994-1995)  - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1157

Met redenen omklede motie van de heer
M. Seghers C.S. tot besluit van de op 25
ianuari 1995 door de heer F. Vermeiren
gehouden interpellatie tot de heer T.
Kelchtermans, Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimtelijke Orde-
ning en Binnenlandse Aangelegenheden,
over de toegangswegen tot de luchthaven
van Zaventem
- 673 (1994-1995) -Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1158

Met redenen omklede motie van de heer
E. Van Vaerenbergh C.S. tot besluit van
de op 25 januari 1995 door de heren E.

. Van Vaerenbergh en F. Vermeiren ge-
houden interpellaties tot de heer T. Kel-
chtermans, Vlaamse minister van Open-
bare Werken, Ruimtelijke Ordening en
Binnenlandse Aangelegenheden, respec-
tievelijk over de Metrolijn Brussel-Za-
ventem van de NV Eurometro en over
de toegangswegen tot de luchthaven van
Zaventem
- 674 (1994-1995) -Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1159

Met redenen omklede motie van de heer
H. Van Dienderen C.S. tot besluit van de
op 25 januari 1995 dopr de heren E. Van
Vaerenbernh en F. Vermeiren gehouden
interpellatiës tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en Bin-
nenlandse Aangelegenheden, respectie-
velijk over de Metrolijn Brussel-Zaven-
tem van de NV Eurometro en over de
toegangswegen tot de luchthaven van
Zaventem
- 680 (1994-1995) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1161

Motie van aanbeveling van de heren D.

Van Mechelen en A. Denys tot besluit
van het op 25 januari 1995 gehouden
debat over de Beleidsnota Een toe-
komstnersnectief  voor het mediabeleid
van de Vlaamse Gemeenschap
- 618 (1994-1995) - Nrs. 3 en 8 (gewijzig-
de versie)
Hoofdelijke stemming, blz. 1162

Motie van aanbeveling van de heer H.
Van Dienderen tot besluit van het op 25
januari 1995 gehouden debat over de Be-
leidsnota Een toekomstperspectief voor
het mediabeleid van de Vlaamse Ge-
meenschap
- 618 (1994-1995) -Nr. 4
Hoofdelijke stemming, blz. 1163

Motie van aanbeveling van mevrouw M.
Dillen tot besluit van-het op 25 januari
1995 gehouden debat over de Beleidsno-
ta Een toekomstperspectief voor het me-
diabeleid van de Vlaamse Gemeenschap
- 618 (1994-1995) - Nr. 6
Hoofdelijke stemming, blz. 1164

Motie van aanbeveling van de heren E.
Van Rompuy, D. Van Der Maelen en H.
Olaerts tot besluit van het op 25 januari
1995 gehouden debat over de Beleidsno-
ta Een toekomstperspectief voor het me-
diabeleid van de Vlaamse Gemeenschap
- 618 (1994-1995) -Nr. 7
Hoofdelijke stemming, blz. 1165

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1166

Nr. 26 Woensdag 22 februari 1995
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1167

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz.1167

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1167
Intrekking, blz. 1167

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1168

Advies van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 1168

Verslagen
Indiening, blz. 1168

Moties
Indiening en verwijzing, blz. 1168

Besluit van de Vlaamse regering
Indiening en verwijzing, blz. 1169

Opmerking van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 1169

Advies van de Vlaamse Mediaraad
Indiening en verwijzing, blz. 1169

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1169

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening, blz.1169

Schriftelijke vragen (Regl. art. 76)
Indiening, blz. 1169

Samenstelling van een commissie
Wijziging onder de vaste en plaatsver-
vangende leden, blz. 1170

Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van het verdrag inzake osvcho-
trope stoffen en de bijlagen, opgemaakt
te Wenen oo 21 februari 1971

1

- 652 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van de overeenkomst tot instel-
ling van samenwerkine en een douane-
u& tussen de Europese  Economische
Gemeenschap en de Republiek San Ma-
rino, de bijlage en vijf verklaringen, on-
dertekend in Brussel op 16 december
1991
- 653 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1170

Sorekers : de heer H. Suvkerbuvk,
verslaggever en minister-president L.
Van den Brande

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1171
Algemene bespreking, blz. 1171
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1171

Ontwerp van decreet houdende bekrach-
tiging van het besluit van de Vlaamse re-
gering van 25 januari 1995 tot coördinatie
van de decreten betreffende de radio-
omroep en de televisie
- 682 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 1171

Sprekers : de heer M. Bartholo-
meeussen, verslaggever, de heer S.
De Clerck en minister H. Weckx

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1173

Motie van orde
Voorstel tot aanvulling van de agenda,
blz. 1173

Beleidsbrief Ouderenbeleid
- 565 (1993-1994) - Nrs. 1 en 2
Bespreking, blz. 1174

Sprekers : mevrouw S. Creyf, verslag-
gever, m e v r o u w  A .  Gijsbrechts-
Horckmans, de heren B. Vanden-
driessche, G. Annemans, F. Dielens,
A. Denys, M. Maertens, E. Van Vae-

 renbergh, L. Hancké en minister W.
Demeester-De Meyer

Mot&van aanbeveling, blz.1 192

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1192
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Bijlage
Vraag om uitleg van de heer M. Didden
tot de heer T. Kelchtermans. Vlaamse
minister van Openbare Werken, Ruimte-
lijke Ordening en Binnenlandse Aange-
legenheden, over de bepaling van de
Grensmaas als natuurontwikkelingspro-
ject, blz. 1194
Vraag om uitleg van de heer L. Van
Nieuwenhuysen tot de heer T. Kelchter-
mans, Vlaamse minister van Openbare
Werken, Ruimtelijke Ordening en Bin-
nenlandse Aangelegenheden, over de re-
gularisatie van de illegale weekeindwo-
ningen, blz. 1196

ken, Ruimtelijke Ordening en Binnen-
landse Aangelegenheden, over de ver-
goedingen voor onteigeningen van gron-
den voor dringende dijkwerken, overeen-
komstig de Dijkenwet, blz. 1217
Vraag om uitleg van mevrouw V. Dua tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Onenbare  Werken, Ruimteliike
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de verdere opvolging van het
contract inzake teledetectie van de kust.
blz. 1219

Vraag om uitleg van mevrouw M.-J. Bau-
wen tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de bouw van een
slotklooster op het Koninklijk Domein
van Opgrimbie, blz. 1198
Vraag om uitleg van mevrouw M.-J. Bau-
wen tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de bouwovertre-
dingen in de provincie  Limburg, blz. 1201
Vraag om uitleg van mevrouw M.-J. Bau-
wen tot de heer T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over het tracé A 24
(N.Z.-verbinding) te Houthalen-Helchte-
ren, blz. 1204
Vraag om uitleg van de heer L. Steenwe-
gen tÖt de heer-T. Kelchtermans, Vlaam-
se minister van Openbare Werken,
Ruimtelijke Ordening en Binnenlandse
Aangelegenheden, over de bouw van een
nieuw appartementsgebouw temidden
van een historisch begijnhof te Aarschot,
blz. 1207
Vraag om uitleg van de heer J. Ansoms
tot mevrouw W. Demeester-De Meyer.
Vlaamse minister van Financiën en ‘Be:
groting, Gezondheidsinstellingen, Wel-
zijn en Gezin, over de uitvoering van het
decreet van 10 november 1993 houdende
maatregelen tot kwaliteitsverbeterina
van deu dienstverlening door huwelijks:
en relatiebemiddelaars, blz. 1209
Vraag om uitleg van de heer P. Hostekint
tot de heer N. De Batselier, minister
vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over de uitbetaling van
huursubsidies, blz. 1211
Vraag om uitleg van de heer J. Vandeur-
zen tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de reorgani-
satie van de Limburgse reconversiestruc-
turen, blz. 1215
Vraag om uitleg van de heer J. Van Eet-
velt aan de heer T. Kelchtermans.
Vlaamse minister van Openbare Wer:

Nr. 27 Woensdag 22 februari 1995
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1221

Werkgelegenheid

Interpellaties (Regl. art. 78)
Interpellatie van de heer B. Vanden-
driessche tot de heer L. Peeters, Vlaamse
minister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over het omzetten
van DAC- en IBF-statuten in reguliere
arbeidscontracten
Interpellatie van de heer E. Schuermans
tot de heer L. Peeters, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aangele-
genheden, over het recupereren door de
VDAB van achterstallige bijdragen van
DAC- en BTK-promotoren
Interpellatie van de heer R. Van Hool-
and tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over het federaal
plan tot arbeidsherverdeling voor de
ambtenaren van gemeenten, para- en in-
tercommunale instellingen en provincies
Debat, blz. 1221

Sprekers : de heren D. Van Meche-
len, J. Sleeckx, J. Laverge, F. Wy-
meersch, E. Schuermans, J. Geysels,
J. Peeters. W. De Vlieghere.  G. Ver-
massen, R. Van Hoolaid, minister L.
Peeters en minister-president L. Van
den Brande

Verwelkoming van een buitenlandse de-
legatie, blz. 1244

Werkgelegenheid

Interpellaties (Regl. art. 78)
Interpellatie van de heer B. Vanden-
driessche tot de heer L. Peeters, Vlaamse
minister van Tewerkstelling en Sociale
Aangelegenheden, over het omzetten
van DAC- en IBF-statuten in reguliere
arbeidscontracten
Interpellatie van de heer E. Schuermans
tot de heer L. Peeters, Vlaamse minister
van Tewerkstelling en Sociale Aangele-

genheden, over het recupereren door de
VDAB van achterstallige bijdragen van
DAC- en BTK-promotoren
Interpellatie van de heer R. Van Hool-
and tot de heer L. Van den Bossche,
Vlaamse minister van Onderwijs en
Ambtenarenzaken, over het federaal
plan tot arbeidsherverdeling voor de
ambtenaren van gemeenten, para- en in-
tercommunale instellingen en provincies
Debat (Voortzetting), blz. 1244

Sprekers : de heren B. Vandendries-
sche, R. Van Hooland, minister L.
Van den Bossche, minister L. Peeters
en minister-president L. Van den
Brande

Moties van aanbeveling, blz. 1256

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1256

Nr. 28 Donderdag 23 februari 1995

Berichten van verhindering, blz. 1257

Actuele vragen (Regl. art. 77)
Actuele vraag van de heer J. Caudron tot
de heer L. Peeters, Vlaamse minister van
Tewerkstelling en Sociale Aanaeleaenhe-
den, over de ‘bescherming vande”volks-
gezondheid inzake het verbruik van hor-
monenvrij vlees, blz. 1258
Actuele vraag van de heer L. Barbé tot
de heer L. Peeters, Vlaamse minister van
Tewerkstelling en Sociale Aangelegenhe-
den, over de bedreiging van de volksge-
zondheid door dioxines, blz. 1259
Actuele vraag van de heer E. Bevsen tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering. Vlaamse
minister van Economie,-KMÖ, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Be-
trekkingen, over het Urban-programma
van de Europese Commissie, blz. 1259
Actuele vraag van de heer M. Olivier tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Be-
trekkingen, over de erkenning, door de
Europese Commissie, van Zuidwest-
Vlaanderen en een deel van Oost-Vlaan-
deren als bufferzone
Actuele vraag van de heer P. Tant tot de
heer L. Van den Brande, minister-presi-
dent van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schansbeleid. Energie en Externe Be-
trekkingen, Óver de erkenning, door de
Europese Commissie, van Zuidoost-
Vlaamse gemeenten als bufferzone, blz.
1260
Actuele vraag van de heer J. Van Hau-
them tot de heer L. Van den Brande, mi-
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ging in de 
blz. 1292 

Econotiiie, 
jeugdbijstand 

nister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de benoe-
ming van de adjunct-gouverneur van
Vlaams-Brabant, blz. 1262
Actuele vraag van de heer P. Chevalier
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de problematiek van
de Boelwerf, blz. 1263
Actuele vraag van de heer H. Olaerts tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
over de extensieve interpretatie van de
discretieplicht van leden van adviesra-
den, blz. 1264
Actuele vraag van de heer J. Tavernier
tot de heer L. Van den Bossche, Vlaamse
minister van Onderwijs en Ambtenaren-
zaken, over de vooropgestelde prestatie-
regeling in het basisonderwijs, blz. 1265
Actuele vraag van de heer J. Vandeurzen
tot mevrouw W. Demeester-De Meyer,
Vlaamse minister van Financiën en Be-
groting, Gezondheidsinstellingen, Wel-
zijn en Gezin, over de werking kan de so-
ciale diensten van de Vlaamse Gemeen-
schap bij de Jeugdrechtbanken, blz. 1266

Actuele interpellaties (Regl. art. 79)
Actuele interpellatie van de heer A.
Denys tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de vervroeg-
de verkiezingen en de gevolgen daarvan
voor de Vlaamse regering
Actuele interpellatie van de heer J. Gey-
sels tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO. Wetenschapsbeleid. Enereie en
Externe Betrekkingen, over de vervroeg-
de verkiezingen en de gevolgen daarvan
voor de Vlaamse regering
Actuele interpellatie van de heer F. De-
winter tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van EconoGe,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over uitspraken
van de minister-president betreffende de
mogelijke federalisering  van bepaalde
takken uit de sociale zekerheidssector,
blz. 1268

Sprekers : de heren A. Denys, J.
Geysels, F. Dewinter, P. Van Grem-
bergen en minister-president L. Van
den Brande

Met redenen omklede motie, blz. 1278

Vervolging ten laste van een lid van de
Raad
Voorstel tot aanvulling van de agenda,
blz. 1279
Bespreking en stemming, blz. 1279

Spreker : de heer H. Suykerbuyk,
verslaggever

Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van het verdrag inzake psycho-
trope stoffen en de bijlagen, opgemaakt
te Wenen op 21 februari 1971
- 652 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1279

Ontwerp van decreet houdende goed-
keuring van de overeenkomst tot instel-
ling van samenwerking en een douane-
unie tussen de Europese Economische
Gemeenschap en de Republiek San Ma-
rino, de bijlage en vijf verklaringen, on-
dertekend in Brussel op 16 december
1991
- 653 (1994-1995) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1281

Ontwerp van decreet houdende bekrach-
tiging van het besluit van de Vlaamse re-
gering van 25 januari 1995 tot coördinatie
van de decreten betreffende de radio-
omroep en de televisie
- 682 (1994-1995) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1282

Met redenen omklede motie van de heer
E. Van Vaerenbergh C.S. tot besluit van
de op 7 februari 1995 door de heer E.
Van Vaerenbergh in commissie gehou-
den interpellatie tot mevrouw W. De-
meester-De Meyer, Vlaamse minister
van Financiën en Begroting, Gezond-
heidsinstellingen, Welzijn en Gezin, over
het invullen door de OCMW’s  van hun
bijdrageplicht
- 683 (1994-1995) -Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1283

Met redenen omklede motie van de
heren G. Cardoen en M. Van der Poor-
ten tot besluit van de op 7 februari 1995
door de heer G. Cardoen in commissie
gehouden  internellatie tot de heer T.
Kelchtermans, ‘Vlaamse minister van
Openbare Werken, Ruimteliike Orde-
ning en Binnenlandse Aangelegenheden,

over de noodzaak aan eenheid van be-
heer over de gewestwegen
- 686 (1994-1995) -Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1284

Met redenen omklede motie van de heer
M. Maertens tot besluit van de op 8 fe-
bruari 1995 door de heer M. Maertens
gehouden actuele internellatie tot de
heer T. Kelchtermans, Vlaamse minister
van Openbare Werken, Ruimtelijke Or-
dening en Binnenlandse Aangelegenhe-
den en de heer N. De Batselier, minister
vice-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over de recente waterellen-
de in de Vlaamse rivierbekkens
- 689 (1994-1995) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1285

Motie van aanbeveling van de heer F. De
Man tot besluit van het OD 8 februari
1995 gehouden debat over’ de beleids-
brief Preventief eezondheidsbeleid inza-
ke middelengebruik
- 586 (1993-1994) - Nr. 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1287

Motie van aanbeveling van de heer J.
Vandeurzen C.S. tot besluit van het OD 8
februari 1995 gehouden debat over’de
beleidsbrief Preventief gezondheidsbe-
leid inzake middelengebruik
- 586 (1993-1994) -Nr. 4
Hoofdelijke stemming, blz. 1288

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1289

Bijlage
Vraag om uitleg van de heer J. Van der
Sande tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over de provinciale
spreiding van de urencontingentverho-
#rrglF92de gezins-  en bejaardenhulp,

Z.

Vraag om uitleg van de heer B. Vanden-
driessche tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over de zogenaamde
kampvergoeding voor begeleiders in de
sectoren jeugdb$tand en gehandicapten-
zorg, blz. 1295
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24e vergadering Woensdag 8 februari 1995
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer E. Balde-
wijns

- De notulen van de jongste verga-
dering worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend
om 10.00 uur.

De voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

G. Cardoen, J. Caubergs, J. De Bre-
maeker, F. Wymeersch : gezond-
heidsredenen ;

S. Platteau, E. Schuermans, J. Valke-
niers : buitenslands ;

F. Dielens,  R. Wierinckx : ambtsver-
plichtingen  ;

M. Olivier : familieverplichtingen.

BELEIDSBRIEF Prevent ief  ge-
zondheidsbeleid inzake middelenge-
bruik
- 586 (1993-1994) - Nrs. 1 en 2

Bespreking

De voorzitter : Aan de orde is de Be-
leidsbrief Preventief gezondheidsbe-
leid inzake middelengebruik.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 24
8 februari 1995

Het debat is geopend.

Mevrouw De Meyer, verslaggever,
heeft het woord.

Mevrouw M. De Meyer, verslagge-
ver (op de tribune) : Mijnheer de
voorzitter, geachte ministers, colle-
ga’s, de commissie voor Welzijn en
Gezondheid behandelde de Beleids-
brief Preventief Gezondheidsbeleid
inzake Middelengebruik van me-
vrouw Detiège, voormalig bevoegd
minister, op 30 november 1994.

In haar toelichting verklaarde de mi-
nister dat deze beleidsbrief in feite
voortvloeit uit een resolutie die door
de Vlaamse Raad werd goedgekeurd
na het drugdebat van 2 februari
1993. De beleidsbrief spitst zich dan
ook niet louter toe op illegale drugs,
maar tevens op andere aspecten van
het probleem. De aandacht wordt
overigens gespreid en gaat zowel
naar scholen als naar arbeidsplaat-
sen en vrijetijdsmilieus.

Bij het opstellen van de beleidsbrief
heeft de minister de hulp ingeroepen
van de Vereniging voor Alcohol- en
andere Drugproblemen, de VAD, en
ze deed een beroep op de resultaten
van het onderzoek van professor De-
ruyver. Ze stipte vijf belangrijke
knelpunten aan.

Vooreerst worden we geconfron-
teerd met een wildgroei aan initiatie-
ven en er is bovendien een schrij-
nend gebrek aan coördinatie. Er zijn
te weinig preventiemedewerkers om
aan de grote vraag te voldoen, de

hele operatie heeft een wetenschap-
pelijke onderbouw nodig, registratie
en monitoring zijn eveneens onont-
beerlijk en mensen die met drugge-
bruik worden geconfronteerd, moe-
ten bij een ruime waaier van hulp-
verleningsinstanties terecht kunnen.
Momenteel staan ze er alleen voor.
De minister zei dat ze in deze be-
leidsbrief voor de vermelde knelpun-
ten een oplossing zou proberen te
formuleren in vijf punten.

Ten eerste zou een doorzichtige
coördinatiestructuur worden opge-
zet. Op het niveau van de Vlaamse
Gemeenschap wordt dan een centra-
le cel opgericht die moet instaan
voor de contacten en het overleg met
de andere gemeenschappen en ge-
westen en met de federale overheid.
Bovendien zal ze de Vlaamse rege-
ring van advies dienen in samen-
spraak met deskundigen op dit ge-
bied. Ook op provinciaal niveau zou-
den zogenaamde overlegplatforms
worden samengesteld met als priori-
taire taak per provincie een drieja-
renplan  op te stellen.

Ten tweede is het volgens de minis-
ter hoognodig de deskundigheid ter
zake te bevorderen bij de plaatselij-
ke welzijnswerkers, het medisch
schooltoezicht, de eerste-lijnsdien-
sten en de lokale gemeentelijke pre-
ventiewerkers die in het kader van
de veiligheidscontracten actief zijn.

Ten derde benadrukt de minister
ook dat de bevolking recht heeft op
objectieve informatie, zeker nu de

Berichten van verhindering
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De Meyer

taboesfeer rond dit probleem aan
het vervagen is. Steeds meer mensen
stellen steeds meer vragen omtrent
druggebruik. Intussen werd wel al
een drugtelefoon opgestart in april
1994. Binnenkort wordt dit initiatief
geëvalueerd en eventueel bijge-
stuurd.

Ten vierde zullen nieuwe strategieën
of vernieuwende projecten op een
aanzienlijk aandeel van de middelen
kunnen rekenen. Precies op dit ter-
rein is er immers veelal sprake van
experimenten en wisselende mentali-
teit en beïnvloeding door de heer-
sende cultuur. Voor 1994 werd ad-
vies uitgebracht over twee projecten
in de sfeer van het jongerenwerk.

Ten vijfde zien we dat de gegevens-
verzameling de laatste peiler van het
beleid vormt. De centrale cel moet
een plan opmaken teneinde een uni-
forme registratie van het middelen-
gebruik te bekomen om daarna de
gegevens statistisch te verwerken.
Ook het Instituut voor Hygiëne en
Epidemiologie zou daarbij worden
ingeschakeld om ter zake een bevol-
kingsenquête uit te voeren.

De meeste leden benadrukten tij-
dens de bespreking de grote nood
aan coördinatie, overleg en een geïn-
tegreerd beleid wat deze materie be-
treft om te beletten dat na verloop
van tijd de verschillende beleidsni-
veaus elkaar overlappen en er zo-
doende tegenstrijdigheden gebeuren.
Onder meer de rol van de ouders bij
het drugbeleid stond centraal, net
zoals de nood aan overleg met be-
staande privé-initiatieven die op een
jarenlange ervaring op het terrein
kunnen bogen. Ook de Centra voor
Geestelijke Gezondheidszorg en de
Vlaamse Vereniging voor Alcohol-
en andere Drugproblemen moeten
worden aangezocht om mee te wer-
ken.

Tevens benadrukte men de nood aan
overleg met de ministers bevoegd
voor de gezondheidsinstellingen, het
onderwijs, de media en voor het

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 24
8 februari 1995

sport- en cultuurbeleid en met de mi-
nister voor Binnenlandse Zaken met
betrekking tot de preventiewerkers
aangesteld in het licht van de veilig-
heidscontracten. Enkele leden van
de commissie hebben hun ongenoe-
gen geuit over het feit dat de federa-
le overheid hiervoor een veelvoud
van middelen ter beschikking heeft,
dit in tegenstelling tot de Vlaamse
overheid. Een lid sprak in dit ver-
band zelfs van bevoegdheidsover-
schrijding door de federale overheid.

Verschillende leden wezen erop dat,
naast het probleem van de coördina-
tie, het overleg en het geïntegreerd
beleid inzake de drugsproblematiek,
ook het alcoholmisbruik een zeer be-
langrijk probleem is, waarbij zeker
de jongeren een kwetsbare groep
vormen. Tevens werd aandacht be-
steed aan het geneesmiddelenmis-
bruik, een problematiek waarvan
vooral de vrouwen het slachtoffer
worden. De oorzaken hiervan zijn
het overaanbod aan artsen en het ge-
richte voorschrijfgedrag.

Door diverse leden werden een aan-
tal specifieke vragen gesteld in ver-
band met de registratie van het me-
thadongebruik, de voorlichtingscam-
pagne in het onderwijs en het spui-
ten-ruilproject. In haar antwoord
vestigde de minister de aandacht op
de bestaande samenwerkingsverban-
den, onder meer met het onderwijs
via het project Drugsbeleid op
School, met de federale minister
voor volksgezondheid en in het
kader van de interministeriële confe-
rentie. Bij de veiligheidscontracten is
de Vlaamse Gemeenschap eigenlijk
onrechtstreeks betrokken, namelijk
via het VAD dat lid is van de bege-
leidingscommissie. Tevens bena-
drukte de minister dat de CGG’s en
de privé-initiatieven hierbij zeker
werden betrokken. Ze verdedigde de
provinciale coördinatie, dit ten einde
alle gemeentelijke initiatieven te
kunnen bundelen en te verwerken in
een beleidsplan op provinciaal ni-
veau. Tevens werd aandacht besteed
aan de projectfinanciering met be-
trekking tot de jeugdbewegingspro-

jecten en aan het succes van de
drugstelefoon en de perspectieven in
verband  met  he t  spuiten-ruilpro-
gramma.  De VAD en de centrale cel
werken helemaal niet naast elkaar,
ze vormen in feite één orgaan.

Inzake de specifieke vraag in ver-
band met de registratie van het mid-
delengebruik verwees de minister
naar de geplande interministeriële
conferentie over het drugsbeleid, ge-
pland tijdens het voorjaar van 1995.

Mijnheer de voorzitter, een belang-
rijk aspect dat tijdens de commissie-
vergadering niet werd besproken, is
het toenemend tabaksgebruik bij
jongeren. Onlangs luidde het Coör-
dinatiecomité van de algemene Ta-
bakspreventie van de Vlaamse Ge-
meenschap de alarmbel, dit naar
aanleiding van een grootschalige en-
quête die in het voorjaar van 1994 bij
meer dan tienduizend Vlaamse scho-
lieren tussen 11 en 17 jaar werd uit-
gevoerd. Uit deze enquête bleek dat
de dalende trend van het tabaksge-
bruik bij volwassenen zich niet door-
zet bij de jongeren, wel integendeel.
Op elfjarige leeftijd blijken nu reeds
19 percent van de jongens en 6 per-
cent van de meisjes minstens een si-
garet te hebben gerookt. De stijging
is vooral opvallend bij de scholieren
van vijftien en zeventien jaar. Het
aantal dagelijks rokende jongens en
meisjes bij deze groep steeg in vier
jaar tijd met meer dan een derde. De
eerste zes maanden van 1994 steeg
de verkoop van roltabak, een goed-
koper alternatief dan de industriële
sigaretten, met meer dan tien per-
cent. Het is de minister wellicht niet
onbekend dat de sponsoring van de
tabaksindustrie zeer nauw aansluit
bij de jongerencultuur. Zij zijn onder
meer zeer prominent aanwezig op
pop- en rockconcerten. Vlaanderen
beschikt voor de rookpreventie
slechts over een budget van enkele
miljoenen frank, dit terwijl het bud-
get van het Deense Comité voor Ta-
bakspreventie in 1995 bijvoorbeeld
55 miljoen frank bedraagt. Wij vra-
gen dan ook aan de minister om met
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deze opmerkingen rekening te hou-
den.

De voorzitter : De heer Maertens
heeft het woord.

De heer M. Maertens (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, Agalev heeft
in de commissiebespreking van de
beleidsbrief haar standpunten over
de verschillende voorstellen uitvoe-
rig uiteengezet. Wij danken de ver-
slaggever en de diensten voor dit de-
gelijk rapport, waarnaar wij verwij-
zen voor de gedetailleerde bespre-
king.

Voor degenen die de tijd niet had-
den om dit rapport te lezen of die
onze voorstellen niet helemaal au sé-
rieux nemen, zetten wij onze stand-
punten toch nog even op een rijtje.
Wij vinden dit belangrijk omdat zij
afwijken van die van de meerder-
heidspartijen.

Een van de hoofdelementen van
deze beleidsbrief is het preventiebe-
leid inzake druggebruik. In dit ver-
band wil ik nog even het standpunt
van Agalev verduidelijken.

Waar de huidige beleidsmensen, en
ik bedoel hiermee vooral de federale
regering, absolute prioriteit geven
aan repressie, is het ons standpunt
dat het drugsbeleid zoveel mogelijk
uit de repressieve sfeer moet worden
gehaald. Alleen het gebruik moet uit
het strafrecht. Daarover niet of niet
meer willen praten is de kop in het
zand steken, zoals struisvogels zoge-
zegd doen, maar in werkelijkheid
doen ze dat helemaal niet.

Ten tweede wensen wij een sterkere
uitbouw en ondersteuning van de be-
staande initiatieven. Op dat vlak zit
de minister - we hadden het er al
over tijdens de bespreking van de
begroting - niet op het goede spoor
door de initiatieven van De Sleutel
uit de markt te duwen en aan te leu-
nen bij de paradepaardjes van minis-
ter Vande  Lanotte. Daardoor moest
De Sleutel zich terugtrekken.

De gebrekkige coördinatie tussen de
twee beleidsniveaus is ook hier een
oorzaak van moeilijkheid.

Agalev voelt zich gesteund door de
evolutie op het internationale vlak
en verwijt het huidige beleid hier-
voor blind te zijn. Als het zo voort-
gaat, zullen we weer een heel eind
achterop komen.

Wij dringen er bijgevolg op aan dat
de minister op het intergouverne-
menteel over leg  p le i t  voor  he t
schrappen van het druggebruik uit
het strafrecht en dat hij voorstellen
formuleert om de markt van canna-
bis te regelen. De drempels tussen
de gebruikers, de ouders en de hulp-
verleners moeten dringend worden
verlaagd. Zij zijn immers een grote
hinderpaal voor een effectieve hulp-
verlening. Wij voegen er toch nog
aan toe dat het Vlaamse preventie-
beleid een totale aanpak moet zijn.
Het alcoholverbruik en het roken bij
de jeugd moeten eveneens dringend
worden aangepakt. Zij mogen niet
terecht komen in de schaduw van het
drugsbeleid. Het komt ons dan ook
voor dat het huidige beleid aan het
verdrinken is in structuren en een
administratieve omkadering en dat
ze niet raakt aan de essentie van de
problematiek, namelijk de menselij-
ke verhoudingen.

Wij kunnen de regering dan ook niet
ten volle steunen in de intenties die
in deze beleidsbrief zijn uitgedrukt,
maar doen nogmaals een dringende
oproep om vooral het menselijke as-
pect te benadrukken. (Applaus)

De voorzitter : de heer Vandeurzen
heeft het woord.

De heer J. Vandeurzen (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, ik dank
op mijn beurt de verslaggever en de
diensten van de Vlaamse Raad voor
het correcte verslag.

Mijnheer de minister, ik zal mijn uit-
eenzetting toespitsen op enkele be-
langrijke items die ook in de com-
missie een ruime aandacht hebben
gekregen. Met deze beperking wens
ik geenszins te minimaliseren dat in

de beleidsbrief voor tal van andere
domeinen belangrijke beleidsoriën-
taties zijn aangegeven.

In de beleidsbrief heeft de minister
alvast een duidelijke aanzet willen
geven tot een betere coördinatie in
verband met het preventief gezond-
heidsbeleid inzake middelengebruik,
meer in het bijzonder van de drugs-
en alcoholpreventie.

Als onderbouw zou een samenwer-
kingsprotocol worden afgesloten tus-
sen de Vlaamse Gemeenschap en de
federale overheid.

De talri jke interpellaties in de
Kamer, de Senaat en de Vlaamse
Raad tonen aan dat de CVP aan de
coördinatie, maar ook aan het cor-
rect invullen van de respectievelijke
bevoegdheden van de federale en de
Vlaamse overheid veel belang hecht.

Het is natuurlijk toe te juichen dat er
middelen worden ingezet voor de
drugspreventie en hulpverlening.
Wij kunnen ons echter niet van de
indruk ontdoen dat vaak uit het oog
wordt verloren dat de gemeenschap-
pen in eerste instantie bevoegd zijn
voor de inzet van middelen voor pre-
ventie en hulpverlening. Via de vei-
ligheids- en preventiecontracten stelt
de federale minister van Binnenland-
se Zaken middelen ter beschikking
van gemeentebesturen om straathoe-
kerwerkers aan te trekken, hulpver-
leningsprojecten op te zetten en pre-
ventieprojecten te organiseren. Dit
geschiedt meestal via een convenan-
tenbeleid, vaak op een projectmatige
basis.

Daarbij ontstaat voortdurend het ri-
sico dat een nieuw parallel circuit
van voorzieningen wordt georgani-
seerd naast het reeds bestaande cir-
cuit. De bestaande initiatieven kam-
pen vaak met een gebrek aan midde-
len en personeel. De verantwoorde-
lijken stellen met lede ogen vast dat
er voor nieuwe initiatieven blijkbaar
toch middelen ter beschikking kun-
nen worden gesteld. De nieuwe pro-
jecten ontberen op hun beurt elke
reglementaire basis zodat hun be-
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staanszekerheid onvermijdelijk hun
eerste zorg zal worden.

In herhaalde moties in de Kamer en
de Vlaamse Raad hebben wij aange-
drongen op meer coördinatie en
overleg tussen de verantwoordelijke
ministers. De interministeriële con-
ferentie die moet worden gehouden
op initiatief van de federale minister
van Volksgezondheid, zou in staat
moeten zijn om een blauwdruk inza-
ke drugsbeleid te presenteren waar-
op de verschillende overheden hun
initiatieven kunnen enten.

voegdheden op die manier interpre-
teert heeft natuurlijk ook te maken
met het feit dat onder meer door de
Vlaamse regering ter zake niet altijd
wordt geanticipeerd door zelf voor-
stellen te doen. Blijkbaar is het feit
dat de federale regering over de no-
dige kredieten beschikt voldoende
om een globaal gesprek over de or-
ganisatie van het drugsbeleid vooruit
te schuiven en te vervangen door
een aantal punctuele acties. De uit-
valsbasis is hierbij vaak het veilig-
heidsbeleid en de binnenlandse aan-
gelegenheden.

worden voorkomen dat de middelen
die de minister ter beschikking stelt
van de provincies om de coördinatie
waar te nemen, zouden worden inge-
zet naast wat sommige CGG’s aan
coördinerende opdracht reeds ver-
vullen. Zo heeft het CAD-Limburg
een vooraanstaande rol gespeeld
waarvan de inspanningen niet verlo-
ren mogen gaan.

Ondanks ons herhaald aandringen
heeft de interministeriële conferen-
tie haar besluitvorming nog steeds
niet gefinaliseerd.

Onlangs vernamen wij dat de federa-
le regering overweegt een aantal me-
disch-sociale onthaalcentra te instal-
leren in een aantal gemeenten. Deze
centra zouden een laagdrempelige
onthaalfunctie hebben. Methadon
zou kunnen worden toegediend zon-
der dat men het risico loopt straf-
rechtelijk te worden vervolgd. Ook
zou de federale regering overwegen
om in het Riziv een moratorium op
te heffen en er zou worden getracht
voor de financiering van nieuwe
hulpverleningsvoorzieningen bijko-
mende middelen te recupereren via
een fonds dat daarvoor zou worden
opgericht.

De CVP is van mening dat de toe-
diening van methadon, alsook het
spuitruilproject moet geschieden
binnen een duidelijk juridisch kader,
wat een wijziging van de drugswet
van 1921 veronderstelt. Bovendien
dreigen nieuwe voorzieningen in het
leven te worden geroepen zonder
dat er respect wordt opgebracht voor
de reeds bestaande projecten. Het is
positief dat de federale regering haar
plan heeft bijgestuurd door de aan-
hechting van deze centra aan be-
staande voorzieningen mogelijk te
maken en door opnieuw overleg met
de gemeenschappen aan te kondi-
gen.

Mijnheer de minister, zoals wij ook
aan uw voorganger hebben meege-
deeld, dringen wij erop aan dat u, als
minister bevoegd voor preventie in-
zake drugs, er samen met minister
Demeester over zou waken dat alle
inspanningen die worden geleverd,
passen binnen een globale Vlaamse
visie ter zake en worden gestroom-
lijnd door een goede coördinatie,
waarvoor u uiteindelijk ook de poli-
tieke verantwoordelijkheid draagt.
Uit de beleidsbrief blijkt voldoende
dat het de hoogste tijd is dat u de fe-
derale en Vlaamse inspanningen ka-
dert in een duidelijk samenwerkings-
akkoord. De preventie-initiatieven
rijzen als paddestoelen uit de grond.
Sommige worden genomen in het
kader van de comités voor bijzonde-
re jeugdzorg, andere werken op
basis van een veiligheidscontract en
nog andere worden provinciaal op-
gezet.

De CGG’s behartigen de preventie
vanuit de deskundigheid die zij door-
heen de jaren hebben opgebouwd.
Vaak hebben zij op het terrein reeds
belangrijk werk verricht. Kortom, de
chaotische evolutie moet ten goede
gekeerd worden en wel dringend.

Hetzelfde geldt voor de structuren
binnen dewelke  de coördinatie van
het drugsbeleid moet worden gesitu-
eerd. In de beleidsbrief heeft minis-
ter Detiège daaromtrent een voor-
stel uitgewerkt waar we zeer blij om
zijn. De CVP-fractie heeft daarbij al
aangestipt dat te allen prijze moet

De CVP-fractie merkte in de com-
missie op dat het eigenaardig is dat
het VAD als het ware belast wordt
met de vertegenwoordiging van de
Vlaamse Gemeenschap in de bege-
leidingscommissie bij de federale
veiligheids- en preventiecontracten.
Zoals gezegd, verstaan wij niet goed
waarom uw voorganger de federale
regering ter zake niet heeft aange-
maand tot voorafgaandelijk overleg
en waarom niet van meetaf aan is ge-
steld dat federale inspanningen moe-
ten kaderen  binnen af te sluiten sa-
menwerkingsakkoorden die, voor
zover ons bekend, op het ogenblik
nog steeds ontbreken. Ik ben eerlijk
gezegd zeer benieuwd naar het
standpunt dat de minister ter zake
zal innemen en ik kan hem alvast
meedelen dat wij niet zullen nalaten
daaromtrent opnieuw te interpelle-
ren, zeker nu zich opnieuw federale
initiatieven aankondigen.

Mijnheer de minister, u mag dit niet
lijdzaam ondergaan. U moet aanstu-
ren samen met uw collega’s uit de
Vlaamse regering op voorafgaande-
lijk overleg en meer coördinatie. Te
meer omdat ook voor wat betreft de
coördinatiestructuren waarin de gou-
verneur een cruciale rol speelt daar
waar uw voorganger, mevrouw De-
tiège, deze bevoegdheid aan het pro-
vinciale niveau had toevertrouwd en
zelfs nog, op ons verzoek, uitdrukke-
lijk de mogelijkheid openliet dat,
daar waar het CGG deze provinciale
coördinatie waarneemt - zoals in
Limburg - hiervoor het nodige res-
pect moet worden opgebracht.

Kortom de beleidsbrief is een goede
aanleiding om dit debat rond coördi-
natie opnieuw in alle scherpte te stel-
len. Wij ondersteunen in grote mate
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de richtingen die de minister heeft
aangewezen, maar wij denken dat
duidelijkheid snel gewenst en dat
kan alleen via een ten gronde goed
overleg met de federale overheid.

De CVP vraagt ook bijzondere aan-
dacht voor de preventie in het on-
derwijs. Er zullen daarvoor extra
middelen ter beschikking gesteld
worden. Wij zijn ervan overtuigd dat
de preventie moet vertrekken vanuit
een weloverwogen éénduidige visie
en ook dat veronderstelt een globale
onderbouw van het federale en
Vlaamse drugsbeleid. De CVP-frac-
tie zal samen met andere fracties een
motie in die zin indienen ter afslui-
ting van dit debat.

De voorzitter : De heer Coveliers
heeft het woord.

De heer H. Coveliers (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister, dames en heren, mijn be-
toog sluit in grote mate aan bij wat
de heer Vandeurzen heeft gezegd in
verband met de ietwat verwarde si-
tuatie rond het preventiebeleid inza-
ke drugs in Vlaanderen. Met drugs
bedoel ik dan wat wij verstaan onder
verdovende middelen. De vraag is of
de huidige classificatie nog met de
werkelijkheid overeenkomt.

Via de media heb ik moeten vaststel-
len dat de federale overheid de
drugsproblematiek plots heeft ont-
dekt, of beter gezegd, heeft ontdekt
dat er iets moet worden gedaan en
daarom een aantal voorstellen heeft
gedaan.

In feite is preventie het belangrijkste
instrument om de problematiek van
het misbruik van verdovende midde-
len aan te pakken. In dat verband
wens ik wel even het woord misbruik
te benadrukken, omdat ik dadelijk
zal terugkomen op de problematiek
van het gebruik van een aantal ge-
notsmiddelen.

Ingevolge de staatshervorming en de
toebedeelde bevoegdheden is de fe-
derale regering uiteraard verplicht,

deze materie binnen het repressieve
kader te houden. Dit leidt echter tot
een eerste tweeslachtige houding in
die zin dat de federale regering, om
bevoegd te kunnen zijn over deze
materie, dergelijke feiten als straf-
rechtelijk moet bestempelen. Noch-
tans, het misbruik, het gebruik en
het bezit van verdovende middelen -
wat nog steeds strafbaar is in ons sys-
teem - moet nog steeds preventief
worden aangepakt.

Ik zal het niet hebben over de be-
strijding van drugtrafiek en dergelij-
ke, omdat zulks moet worden behan-
deld op het niveau van de federale
overheid.

Mijnheer de minister, uw voorganger
wees in zijn beleidsbrief terecht op
een aantal onevenwichten ter zake.
Men kan immers niet ontkennen dat
een aantal genotsmiddelen deel uit-
maken van onze cultuur en trouwens
van alle culturen. Het is vaak in
functie van de omstandigheden, van
de atavismen en van de waarden dat
bepaalde genotsmiddelen worden
getolereerd en andere niet. Vaak ge-
beurt dit ook in functie van vooroor-
delen.

Het is echter wel zo dat in quasi alle
culturen en systemen een sanctie be-
staat op het misbruik van genotsmid-
delen. Het meest gebruikelijke ge-
notsmiddel in onze Westerse cultuur
is volgens mij alcohol. Niet het ge-
bruik, maar wel het misbruik ervan
wordt gereglementeerd en boven-
dien stipuleert een betwistbare, dis-
cretionaire regel dat men met meer
dan 0,5 promille  in het bloed niet
meer mag deelnemen aan het ver-
keer.

Wellicht kent u allen de terminolo-
gie die door de verbalisanten wordt
gebruikt in dossiers over dronken-
schap : papperige mond, bloeddoor-
lopen ogen, kan niet meer op een
rechte lijn gaan, kan geen stuk van
vijf frank meer oprapen. De subjec-
tieve appreciatie in dat geval is :
dronkenschap. Ooit las ik zelfs in
een strafdossier : deze man is zeker

dronken want hij spreekt op de let-
ter. Blijkbaar beschouwde men dit
als een element van subjectieve ap-
preciatie om iemand dronken te noe-
men.

Wij bestraffen echter niet het bezit
van alcohol. Wanneer iemand drie
flessen Cognac koopt en daarmee
naar huis stapt, dan is die persoon
niet strafbaar, zelfs indien men goed
weet die persoon een dronkaard is
die de drie flessen wellicht op zijn
eentje zal leegdrinken en er stom-
dronken zal van worden.

Louter het bezit van andere genots-
middelen, waarvan de gewennings-
graad wellicht niet hoger is en waar-
van de eventuele schadelijke indivi-
duele gevolgen wellicht niet groter
zijn dan van alcohol, wordt echter
wel gesanctioneerd, dus zelfs indien
deze produkten niet worden ge-
bruikt.

De meeste zelfmoorden worden niet
gepleegd met heroïne of cocaïne
maar met slaapmiddelen. België is
ook het land waar zelfmoord, na ver-
keersongevallen, de tweede grootste
traumatische doodsoorzaak is.

Ondanks het dubbelmandaat moet
toch worden gezegd dat deze be-
leidsbrief haaks staat op het beleids-
plan van de federale regering. Deze
laatste spitst zich alleen toe op de il-
legaal verklaarde middelen, zijnde
alle middelen die voorkomen in de
beruchte lijst en die, gemakshalve,
als drugs worden aangeduid, zij het
dat dit een foute Engelse term is
want in dit geval zou men van narco-
tics moeten spreken.

Mijnheer de minister, u zegt terecht
dat de preventie in het kader van het
gezondheidsbeleid stiefmoederlijk
wordt behandeld. Ik voeg er nog aan
toe dat, indien de Vlaamse overheid
niet oplet, er een zeer groot risico
bestaat dat een gedeelte van de pre-
ventie louter en alleen zal worden
behandeld in het kader van een justi-
tieel repressief beleid. Dan rijst ech-
ter het zeer grote probleem dat men
nog zo’n prachtige verklaringen mag
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VB-Kamerlid Filip De Man kantte
zich bij de bespreking van de Beleids-
brief Preventief gezondheidsbeleid
inzake middelengebruik tegen spui-
tenruil

afleggen over de vraag of, wat men
graag soft drugs noemt, dus genots-
middelen die geen verslavende ge-
volgen zouden hebben, al dan niet
moeten worden toegelaten of ge-
doogd, niettegenstaande een ged-
oogbeleid altijd een vorm van hypo-
crisie inhoudt. Zolang dit mogelijk
is, kan de federale overheid ook uw
preventiebeleid op dit vlak doorkrui-
sen. Een bijkomend nadeel is dat zo-
lang dit probleem binnen de strafwet
wordt gehouden, men altijd zal af-
hangen van de beoordeling van de
procureur des konings, rekening
houdend met het feit dat de positie
van de procureurs des konings in dit
land nog altijd niet democratisch is
bepaald maar in feite afhangt van
hun eigen inzicht en godsvrucht, en
bij sommigen is die godsvrucht zeer
groot. Men mag nog zoveel omzend-
brieven sturen en plannen uitwer-
ken, het zal altijd van de individuele
substituut of procureur des konings
afhangen welke gevolg eraan wordt
gegeven.

Vlaamse Raad
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Mijnheer de minister, ik doe de sug-
gestie of het niet zinvol zou zijn con-
tact op te nemen met uw federale
collega - en u bent daarvoor goed
geplaatst - en na te gaan of er niet
enige verwarring is bij de federale
regering inzake het preventiebeleid.
Wanneer het werkelijk gaat over
preventie in het kader van het mid-
delengebruik, is het op dat niveau
dat de knoop moet worden doorge-
hakt. Men zal geen degelijke beheer-
sing krijgen van de hard drugs, waar-
bij wei een verslaving kan optreden
en dus een fysische afhankelijkheid
kan worden gecreëerd. Ais iemand
die opkomt voor de individuele vrij-
heid, moet men er tegen gekant zijn
wanneer fysische afhankelijkheid
kan worden gecreëerd. Ook die
strijd zal men nooit terdege kunnen
voeren ; die tak van de georganiseer-
de misdaad zal men nooit kunnen
beheersen wanneer geen duidelijke
keuze wordt gemaakt.

Op dit ogenblik stellen wij vast dat
alles wettelijk volgens de strafwet
gelijk wordt behandeld. Wanneer
het maar de naam heeft drugs te zijn,
dus op de lijst voorkomt, zeggen wij
dat het verboden is. Wij zouden ons
moeten afvragen - en men kan vrij
makkelijk een stellingname ter zake
misbruiken, maar dit stoort mij niet
- of het niet zinvol is wat bij voor-
beeld in Nederland wordt gedaan. In
een uitzending van De Zevende Dag
heb ik gehoord dat de federale mi-
nister van Binnenlandse Zaken
sprak over het verouderde onder-
scheid tussen hard en soft drugs.

Dat druist in tegen de meest recente
stellingnamen en wetenschappelijke
bevindingen. Ik verwijs naar een
rapport van de Franse overheid dat
vorige week werd gepubliceerd. De
Franse overheid zegt daarin zeer
duidelijk dat, indien men iets wil on-
dernemen tegen datgene wat maat-
schappelijk gevaarlijk is, men een
duidelijke lijn zal moeten trekken.
Het is duidelijk dat hier alleen spra-
ke is van iets dat maatschappelijk ge-
vaarlijk is. Ik meen dat wij niet het
recht hebben om iets te verbieden

dat maatschappelijk niet gevaarlijk
is.

Op maatschappelijk vlak moeten wij
het misbruik van soft drugs tegen-
gaan, zoals het misbruik van alcohol
wordt tegengegaan en zoals sommi-
gen trachten, via preventiecampag-
nes en via koninklijke besluiten -
waarin wordt bepaald dat niet mag
worden gerookt in openbare plaat-
sen - het misbruik van tabak tegen
te gaan.

Hier gaat het over de middelen die
werkelijk gevaarlijk zijn. Ik bedoel
dan niet alleen die middelen die ge-
makshalve hard drugs wordt ge-
noemd, maar ik denk ook aan be-
paalde slaap- en geneesmiddelen
waartegen op een andere manier zal
moeten worden ingegaan.

Ais men daar een duidelijke lijn
trekt, dan moet men ook consequent
zijn. Ais men het gebruik - niet het
misbruik - van bepaalde middelen
toelaat omdat het gebruik geen ver-
slavende of fysische afhankelijkheid
creëert, dan moet men niet alleen
het bezit van een beperkt aantal van
die middelen toelaten maar dan
moet men ook, zoals de Nederlandse
minister van Justitie heeft gezegd en
waarop de Belgische minister van
Binnenlandse Zaken ietwat onhan-
dig heeft gereageerd, de aanvoer
daarvan reglementeren. Het gaat
niet op het gebruik, niet het mis-
bruik, toe te laten en de aanvoer
strafbaar te stellen. Dat is natuurlijk
een hypocriete situatie. Ook dat zal
dus moeten worden geregeld.

Ik kom terug op de stellingname van
de federale regering. Er worden een
aantal miljoenen frank uitgetrokken
om, op een preventieve manier, ver-
slaafden te bereiken. Die miljoenen
frank worden besteed aan de oplei-
ding van gevangenisbewaarders.

Ik meen dat altijd werd gezegd dat
mensen die louter omwille van, nu
nog druggebruik, later drugmisbruik,
worden opgepakt, eigenlijk niet in
gevangenissen thuishoren. Het gaat
om niet-criminelen die drugs gebrui-
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ken. Het lijkt mij toch eigenaardig
dat een penitentiaire ambtenaar, die
normalerwijze zou moeten worden
opgeleid om degenen  die in de ge-
vangenis terecht komen te begelei-
den en bij te staan, nu een opleiding
in die materie gaat krijgen.

In het Frans zegt men : une fois n’est
pas cotìtume. Ik kan nog een ander
standpunt uit uw beleidsnota bijtre-
den, maar het is opnieuw in strijd
met wat de federale regering zegt.

U zegt terecht dat de preventieve
aandacht niet alleen naar de jonge-
ren mag gaan. Alle leeftijdscatego-
rieën moeten worden benaderd. Dat
is juist. Men focust nogal eens graag
op het feit dat illegale middelen al-
leen door jongeren zouden worden
gebruikt. Welnu, niets is minder
waar. Het enige verschil is dat het
gebruik van die middelen in andere
groepen dan jongeren, in bepaalde
elitaire groepen - en daarmee be-
doel ik gesloten kringen - minder
zichtbaar wordt en dat men er daar
wel voor zorgt om niet in de publici-
teit te komen. Het is fout te denken
dat men het gebruik van hard drugs
en het misbruik van soft drugs zal
kunnen beletten alleen maar door
zich preventief tot de jongeren te
richten. Ook andere categorieën en
groepen moeten worden benaderd.

In de vierde pijler is het de evidentie
zelf dat u gelijk hebt. U zegt dat er
moet gewerkt worden aan structure-
le preventie.

Dat is correct. U werkt een heel plan
uit, maar - de heer Vandeurzen
heeft daar ook op gewezen - dat zal
eens te meer door de initiatieven van
de federale regering worden door-
kruist, indien u niet voorzichtig bent.
(Minister L. Peeters knikt ontken-
nend)

U knikt neen. Maar als ik de teksten
van de federale regering - u beschikt
wellicht over de officiële versie,
maar ik moet mij baseren op krante-
knipsels en enkele notities die, zoals
dat vaak het geval is, verkeerd zijn

uitgelegd ; ik ben er wel van over-
tuigd dat degenen die ze mij hebben
bezorgd, geloofwaardig zijn en mij
juiste informatie hebben doorge-
speeld - lees, dan stelt men vast dat
de daarin voorgestelde uit te bouwen
structuren uw plan kunnen doorkrui-
sen. Ik verklaar mij nader. De fede-
rale regering stelt bijvoorbeeld voor
om de rechters de mogelijkheid te
bieden instellingen te sluiten. Welnu,
mijns inziens lost men met de slui-
ting van een instelling het probleem
van het misbruik van verdovende
middelen niet op. Bovendien kan dit
de preventiecampagne die door de
hulpverleners onder uw impuls
wordt gevoerd, in gevaar brengen.

Bijgevolg moet men eens en voor-
goed duidelijk zeggen of wij al dan
niet - deze beslissing moet niet door
dit gremium worden genomen - het
oude, mijns inziens achterhaalde
standpunt dat bepaalde genotmidde-
len omwille van vooroordelen van
sommigen in elk geval slecht zijn en
zelfs het bezit en het gebruik - niet
het misbruik - ervan strafbaar moe-
ten worden gesteld, handhaven en of
wij al dan niet blijven ingaan tegen
de huidige evolutie om dergelijke ge-
notmiddelen niet te verbieden.

Immers, dat uitgangspunt heeft een
zeer groot impact op de manier van
optreden. Indien de federale wetge-
ver beslist dat het gebruik -ik heb
het niet over misbruik, want mis-
bruik van gelijk welk middel ver-
dient altijd een sanctie - van genot-
middelen die niet schadelijker zijn
dan andere genotmiddelen die wij nu
tolereren, die geen verslavende ef-
fecten meebrengen en die zeker
geen fysische afhankelijkheid creë-
ren, niet langer meer strafbaar stelt,
dan kan het preventiebeleid tegen
het misbruik van voornoemde en an-
dere middelen efficiënter worden ge-
voerd. Bovendien zou daardoor op
federaal niveau de criminele sector
die zich bezighoudt met de produk-
tie, distributie en verkoop van genot-
middelen tegen zeer hoge prijzen,
waardoor mensenlevens worden ver-
nietigd, fysische afhankelijkheid

wordt gecreëerd en gerelateerde cri-
minaliteit - al is dit nog niet weten-
schappelijk bewezen - ontstaat,
beter kunnen worden beheerst en de
strijd tegen dat misbruik beter wor-
den gevoerd.

Mijnheer de minister, samenvattend
kan ik zeggen dat er in uw beleids-
brief een aantal nobele doelstellin-
gen ingeschreven zijn - dat moet
ook, wil men aan preventie doen -,
maar de vraag is natuurlijk of die
doelstellingen ook in de praktijk
worden omgezet en of u erin zult sla-
gen om dit terrein te vrijwaren van
federale interferentie.

Gelet op al deze argumenten zal de
VLD-fractie zich onthouden bij de
stemming over de moties bij de be-
leidsbrief. (Applaus)

De voorzitter : De heer De Man
heeft het woord.

De heer F. De Man (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de
minister, collega’s, nadat we een
voorzichtig pleidooi voor het legali-
seren van soft drugs hebben gehoord
van de VLD en een duidelijk plei-
dooi van Agalev is het wenselijk om
een andere klok te luiden. De be-
richten inzake druggebruik zijn im-
mers alarmerend.

In de beleidsbrief lezen we dat tus-
sen 5 en 7 percent van onze jongeren
wel eens drugs hebben gebruikt.
Verder stellen we vast dat de leeftijd
waarop jongeren experimenteren
met drugs steeds lager wordt. Het
ergste is wel dat 1,5  tot 3 percent van
de jongeren, afhankelijk van de stu-
dierichting, regelmatig drugs gebrui-
ken. Ik vind deze cijfers beangsti-
gend. De gevolgen hiervan zijn niet
te onderschatten. Drugverslaving ge-
nereert onaangepast sociaal gedrag,
leermoeilijkheden en in de ergere
gevallen criminaliteit, weekenddo-
den, HIV- en hepatitisbesmetting. Er
moet dus opgetreden worden en
deze beleidsbrief wil daartoe een
werkinstrument zijn.

In deze beleidsverklaring gaat het
vooral om coördinatie en preventie.
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De preventie is uiteraard een zeer
belangrijke pijler in de bestrijding
van de drugplaag, naast de repressie-
ve aanpak die evenwel onder de fe-
derale bevoegdheid valt.

Wat de coördinatie betreft, is het
zeer droevig dat de communicatie in
dit land nog steeds grote problemen
oplevert en dat er tal van initiatieven
door elkaar worden genomen, zowel
op gemeentelijk, provinciaal, gewes-
telijk als federaal vlak.

We hebben nu net een tienpunten-
plan gekregen van de regering waar-
in een aantal bevoegdheden van de
gemeenschappen plots door het fe-
deraal vlak worden opgeëist. In de
beleidsbrief is evenwel een oplossing
voorgeschreven, namelijk het oprich-
ten van een coördinerende centrale
cel die zal worden bijgestaan door de
provinciale verantwoordelijken. Ik
weet niet of dat zal werken maar de
eeuwige klaagzang over de commu-
nicatiestoornissen en het gebrek aan
coördinatie is natuurlijk niet meer te
verantwoorden in onze moderne sa-
menleving.

In de beleidsbrief gaat de meeste
aandacht uit naar de preventie, wat
wel degelijk een bevoegdheid van de
gewestelijke regering is. Het gevecht
tegen de drughandelaars moet inder-
daad aan de vraagzijde worden ge-
voerd. Uiteraard is het onderwijs de
eerste plaats waar deze preventie op
haar plaats is. In de beleidsbrief
lezen we wel dat er pilootprojecten
zijn opgezet om tieners voor te lich-
ten inzake drugs, maar het moet mij
toch van het hart dat het allemaal
zeer vrijblijvend is. Er is een project
geweest in acht secundaire scholen
dat naar verluidt succesvol was, er
bestaat een discussietekst over drug-
beleid op school, er is een begelei-
dersmap en geïnteresseerde leer-
krachten kunnen wanneer ze dat
wensen in het lessenpakket werken
met bepaalde video’s. Voor mij niet
gelaten, maar wanneer gaat men ein-
delijk in het lessenpakket van de
middelbare scholier tussen 12 en 18

jaar een verplichte cursus aanbieden
die onze jeugd waarschuwt voor al
de moderne gevaren die haar bedrei-
gen ? Waarom worden er niet con-
creet in een aantal uren voorzien in
elk van de zes leerjaren van het se-
cundair onderwijs ? In die uren kan
men wijzen op de gevaren van drugs,
zowel van de legale zoals tabak en
alcohol als van de illegale. Verder
kunnen in die lessen sexualiteit en
relatiebekwaamheid, liefst in samen-
hang, worden besproken, net zoals
AIDS en weekendongevallen. Naar
verluidt ben ik niet de enige die
vindt dat hiervan dringend werk
moet worden gemaakt. Ook de
PMS-vertegenwoordigers en de Ver-
eniging voor Alcohol- en andere
Drugprob lemen  hebben  op  de
VAD-studiedag van eind vorige
maand duidelijk gezegd dat de mi-
nisters op dat vlak absoluut niet vol-
doen. De SP-collega van de minister
heeft toen trouwens zeer zwaar de
wind van voren gekregen. In het on-
derwijs wordt er dus over drugs en
druggebruik nauwelijks gesproken.
Dat betekent ook dat de directie, de
leraars en de ouders bijvoorbeeld
niet weten hoe de verschillende
drugs er uitzien.

Vaak herkennen zij het gedrag van
een drugsverslaafde niet, blijven zij
blind voor signalen die op drugsge-
bruik wijzen en weten niet hoe te re-
ageren.

Ouders, leraren en directie worden
weliswaar als eerste geconfronteerd
met de drugsproblemen bij jongeren
maar weten veel te weinig over de
problematiek.

Bovendien hebben de meeste scho-
len schrik voor de negatieve publici-
teit ten gevolge van drugsgebruik en
-handel op school. Scholen hebben
schrik het etiket drugsschool opge-
kleefd te krijgen. Heel wat schooldi-
recties  steken dit probleem graag in
de doofpot zodat het verborgen blijft
voor de ouders.

Het Vlaams Blok is voorstander van
de oprichting van een drugscel bin-
nen de onderwijsinspectie die wordt

belast met informatieverstrekking en
begeleiding en opvang van de be-
trokkenen. Ook de drugsinfoteams
van de politie en de rijkswacht moe-
ten jongeren en volwassen voorlich-
ten. Het staat buiten kijf dat men
dringend werk moet maken van
drugspreventiecampagnes voor het
brede publiek. Een regelmatig terug-
kerende multi-mediacampagne is
noodzakelijk. Alhoewel wij voorlo-
pig nog op onze honger blijven zit-
ten, belooft de overheid beterschap.
Zij trekt 32 miljoen frank uit voor
projecten zoals de anti-drugstele-
foon.

De maatschappelijke uitsluiting van
de drugsgebruikers is een ander as-
pect van de problematiek.

Ik ga akkoord met de visie van de
minister dat de maximale inschake-
ling van drugsgebruikers op school,
in het arbeidsmilieu en het culturele
leven van groot belang is. Mijn frac-
tie steunt ook het voorstel dat de so-
ciale zekerheid dergelijke probleem-
gevallen met het nodige mededogen
moet behandelen. Het heeft inder-
daad geen zin drugsverslaafden
lange gevangenisstraffen te geven.
Integendeel. De overheid moet ini-
tiatieven uitwerken zodat de drugs-
verslaafden opnieuw in de maat-
schappij worden geïntegreerd.
Drugsverslaafden zijn zieke mensen
die niet in de gevangenis thuishoren
maar veeleer recht hebben op psy-
cho-medische  begeleiding. Dit kan
geregeld worden in het kader van de
wet op de voorlopige hechtenis en
de wet betreffende de opschorting,
het uitstel en de probatie.

Inzake het ontwenningsbeleid wens
ik luidop te protesteren tegen het
schrijnend gebrek aan ondersteuning
van de opvangcentra in Vlaanderen.

In haar beleidbrief van 26 bladzijden
rept uw voorganger, mevrouw Detiè-
ge, met geen woorden over de instel-
ling De Sleutel.

Initiatieven zoals De Sleutel probe-
ren drugsverslaafden een nieuwe
maatschappelijke kans bieden. De
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Sleutel die alles in het werk stelt om
te vermijden dat drugsverslaafden
hervallen, vervult, mijns inziens, ook
een preventierol.

Het werkingsverslag van De Sleutel
van eind 1994 dat uitgegeven werd
naar aanleiding van het 20-jarig  be-
staan van de instelling klaagt het ge-
brek aan overheidssteun aan. Ik ci-
teer uit het verslag : er is een totaal
gebrek aan overheidsbeleid dat zich
beperkt tot het moeizaam erkennen
van centra die reeds lang op eigen
kosten en vaak met grote verliezen
hebben moeten bewijzen dat er in-
derdaad problemen zijn met drugs in
Vlaanderen. Einde citaat.

Mijnheer de minister, u hebt beloofd
dat de regering een aantal projecten
zal financieren. De federale regering
heeft besloten kredieten vrij te
maken voor de herfinanciering van
het verzorgingsaanbod voor drugsge-
bruikers.

De zogenaamde spuitenruil staat
momenteel centraal. Mevrouw De-
tiège stelde voor gratis injectienaal-
den te distribueren aan verslaafden,
en u steunt dit initiatief ongetwijfeld.
Welnu, het Vlaams Blok vind dit
volstrekt onaanvaardbaar. We zullen
dan ook niet nalaten, zodra de mo-
daliteiten bekend zijn, indien nodig
naar de Raad van State  te stappen.
De overheid werkt in dat geval im-
mers mee aan onwettelijke praktij-
ken.

De heer H. Coveliers : Mijnheer De
Man, om bij de Raad van State  te-
recht te kunnen, moet men een
rechtstreeks belang bij de zaak heb-
ben. Ik zie niet in dat u injectiespui-
ten zou gaan ruilen, dus hoe wil u
dat dan inkleden ?

De heer F. De Man : Ik moet toege-
ven dat ik inderdaad een dergelijk
belang niet kan inroepen.

Door het kosteloos verstrekken van
injectienaalden wekt men onrecht-
streeks, maar officieel de indruk dat
spuiten een maatschappelijk aan-

vaard fenomeen is geworden. Bo-
vendien helpt men de drugplaag in
stand houden. In plaats van junkies
ertoe aan te zetten met drugs te
stoppen, zoals bijvoorbeeld De Sleu-
tel doet, maakt men het hen nog ge-
makkelijker om de op illegale wijze
verkregen en overigens verboden
stoffen te gebruiken. Zolang het 
maar met een schone injectienaald
doet, nietwaar ? Dan knijpt de straf-
wet wel een oogje dicht.

Het Vlaams Blok verzet zich hevig
tegen een dergelijke aanpak en trou-
wens tegen elke vorm van legalise-
ring van hard of soft drugs. Zelfs
maar de geringste vorm van legalise-
ring tast immers het normenbesef ter
zake zwaar aan. Het vrijwaren van
de geestelijke en fysieke gezondheid
van de burgers behoort, naar ik
meen, nog altijd tot de meest essen-
tiële taken van de overheid. Op deze
manier zal het verslavingsprobleem
van de betrokkenen niet worden op-
gelost. De junkies moeten integen-
deel van de straat worden gehaald
en verplicht worden een ontwen-
ningskuur te volgen. De drugbaron-
nen hebben ongetwijfeld in hun
vuistje gelachen toen de minister
voorstelde gratis in spuiten te voor-
zien.

De kritiek van het Vlaams Blok zal
aan de opinie van de minister wel-
licht geen andere wending geven,
maar ik wil toch vragen of men er
absoluut zeker van is dat de injectie-
naalden niet meerdere keren kunnen
worden gebruikt. Kunnen ze niet
worden rondgedeeld ? Gaat het hier
dus echt alleen om wegwerpnaalden
die maar één keer kunnen worden
gebruikt ? Als dat niet zo is, dan
draagt de regering mogelijk ook nog
de verantwoordelijkheid voor een
aantal besmettingen.

Een ander aspect in deze materie, is
de verstrekking van methadon, een
vervangingsmiddel dat aan zwaar
verslaafden wordt toegediend. De
federale regering duldt dit officieel
en het zal ook in de toekomst wor-
den toegelaten.

Momenteel zijn er in België onge-
veer 5.000 heroïneverslaafden die
worden geholpen met methadon,
een goedkoop, synthetisch produkt
dat als voordeel heeft dat het de
zware onthoudingsverschijnselen op-
heft en dat het de persoonlijkheid
van de drugsverslaafde enigszins sta-
biliseert. In wetenschappelijke krin-
gen bestaat er hierover echter geen
eensgezindheid. Sommige weten-
schappers zijn voorstander van een
desintoxicatie van de verslaafden
zonder methadon. Anderen menen
evenwel dat het in 90 percent van de
gevallen onmogelijk is om op die
manier resultaten te behalen. Zij
menen dan ook dat de verslaafden
snel zullen hervallen. Aangezien een
drugsverslaafde kan worden be-
schouwd als een zieke, menen wij
dat het tijdelijk toedienen ervan in
bepaalde acute gevallen toelaatbaar
is, dit bijvoorbeeld bij zwangere
vrouwen. Wij gaan echter niet ak-
koord met het jarenlang toedienen
van methadon zoals dit in Nederland
en in de Verenigde Staten gebeurt.
Dit is geen goede oplossing, in de
Verenigde Staten zijn er namelijk
reeds honderdduizenden methadon-
verslaafden.

De voorzitter : De heer Coveliers
heeft het woord.

De heer H. Coveliers : In een aantal
Amerikaanse staten en in Nederland
is het drugsmisbruik door deze pro-
gramma’s verminderd.

De voorzitter : De heer De Man
heeft het woord.

De heer F. De Man : Ik heb twee
studies bestudeerd, namelijk een
Britse en een Nederlandse. Hierin
wordt gesteld dat de meerderheid
van de methadongebruikers ook nog
op zoek gaan naar gewone drugs
zoals cocaïne.

De heer H. Coveliers : Dit is moge-
lijk, maar wel minder dan voorheen.

De heer F. De Man : In Amsterdam
zijn er 4.500 junkies die dagelijks
hun dosis methadon krijgen. In
welke samenleving kan men dit op
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lange termijn voor grote groepen
mensen blijven organiseren ? Dit is
geen goede oplossing.

De heer H. Coveliers : Mijnheer De
Man, in Antwerpen, niet ver van het
secretariaat van het Vlaams Blok,
zijn er honderden verslaafden die ie-
dere nacht spuiten gebruiken en die
daardoor onder meer een besmetting
met het aidsvirus riskeren. Ik ben
geen voorstander van het methadon-
gebruik, maar men moet alles in het
werk stellen om ernstige gevolgen te
voorkomen.

De heer F. De Man : Men moet de
betrokken verslaafden niet helpen
via spuiten of methadon. Het is beter
om hen in instellingen zoals De Sleu-
tel te plaatsen, waar ze kunnen gene-
zen. Methadon kan tijdelijk worden
aangewend, maar wij mogen niet
vergeten dat het ook een verslavend
middel is, en geen geneesmiddel. Er
moet worden gestreefd naar ontwen-
ning op korte termijn. Op middellan-
ge termijn moet men proberen om
de betrokkenen opnieuw in te scha-
kelen in de samenleving. Hiervoor
moet een beroep worden gedaan op
instellingen die op dit vlak reeds
heel wat ervaring hebben opgedaan.
De patiënten moeten geregeld wor-
den gecontroleerd op het gebruik
van andere drugs. Wij zijn geen
voorstander van het laten voorschrij-
ven van methadon door de individu-
ele arts, en wel om volgende redenen.

Ten eerste, de kans is groot dat som-
mige artsen een industrieel voor-
schrijfgedrag zullen ontwikkelen, dit
al dan niet onder druk van hun pa-
tiënten. Methadongebruikers heb-
ben namelijk vaak een crimineel ver-
leden.

Ten tweede, wanneer men dagelijks
bij een privé-dokter kan binnenstap-
pen, zijn de kansen op ontwenning
veel lager dan wanneer men in een
instelling terecht komt omdat de ver-
slaafde in zijn drugsmilieu zal blijven
waarin hij mogelijk al jaren in rond-
draait. Dat is niet het geval in ons

voorstel, waarin wij zeggen dat de
bijstand moet gebeuren in instellin-
gen waar de betrokkenen omringd
wordt door een grote groep mensen
die heel wat ervaring hebben in het
begeleiden van drugsverslaafden.
Het individuele voorschriftgedrag
van artsen heeft het nadeel dat de
junkie niet wordt weggehaald uit het
gevaarlijke milieu.

Ten derde is er het nevengebruik
van onder meer cocaïne. Het crimi-
neel gedrag blijft mogelijk want heel
wat methadonpatiënten hebben co-
caïne nodig waarvoor zij geld nodig
hebben. Zo blijven zij een crimineel
gedrag ontwikkelen. De grootschali-
ge methadonverstrekkingen via de
methadonbus zowel in Nederland als
in Groot-Brittannië, hebben daar de
criminaliteit niet verminderd. Het
bewijst tevens dat uw voorbeeld van
daarstraks, mijnheer Coveliers, niet
ter zake is.

De heer H. Coveliers : Dat zou wel
eens kunnen bewijzen dat de graad
van criminaliteit niet samenhangt
met eventueel drugsmisbruik. U
haalt als argument aan dat men me-
thadon geeft maar dat de criminali-
teit niet vermindert. Stel dat de cri-
minaliteit niet zou zijn gerelateerd
aan het drugsmisbruik dan is dat een
logische gevolgtrekking. Dat gelooft
niet iemand die in slogans denkt
maar als men even nadenkt is dat
vrij evident. U misbruikt een kleine
passage uit een studie die tot totaal
andere conclusies komt dan u nu
naar voren wil brengen.

ren gaat het slechts om enkele hon-
derden dankzij het feit dat men hier
eerder heeft geopteerd voor de op-
vang in instellingen. Ik zou het
waanzinnig vinden mochten er zich
in Gent dagelijks duizend methadon-
gebruikers tot de methadonbus wen-
den en daar jarenlang hun portie
drugs gaan halen op kosten van de
gemeenschap, maar dat is nog niet
zo erg mocht dat de oplossing zijn. In
Antwerpen gaat het misschien om
tweeduizend man. Komen daarbij
nog eens de kleinere steden in Lim-
burg. Die methadonexplosie zoals
wij die kennen in Nederland, Wallo-
nië en Brussel moet in Vlaanderen
niet plaatsvinden. Ik zeg nogmaals
dat de verslaafden moeten worden
opgevangen. U weet ook wel dat de
meeste politiemensen in de steden,
Brussel niet te na gesproken want
daar is er een chaos, perfect weten
wie de probleemgevallen zijn, waar
zij zich situeren, waar zij samenko-
men en waar drugs worden verhan-
deld. Ik weer waar dat gebeurt in
mijn stad Vilvoorde. Ik weet zeker
dat men dat in bijvoorbeeld Aalst of
Gent ook weet. Men kan de betrok-
kenen opvangen en trachten in de
centra van hun verslaving af te hel-
pen. Dat is geen gemakkelijke op-
dracht, maar men kan het tenminste
proberen. Die methadonbus is geen
oplossing.

De heer H. Coveliers : Er is tenmin-
ste één voordeel namelijk dat men
degenen die methadon gebruiken,
kent.

Ik wil nog even terugkomen op wat
u daarnet terecht hebt gezegd name;
lijk dat er een probleem is met het
voorschrijfgedrag. Wat kan daaraan
dan volgens u gebeuren ?

De heer F. De Man : Die kent men
nu ook al.

De heer H. Coveliers : Dat betwijfel
ik.

De heer F. De Man : Ik meen dat u De heer F . De Man : Ik neem aan
de vraag van De Sleutel ook hebt ge- dat dat niet het geval is in Brussel
lezen. Zij willen de nodige middelen. met een bevolking van één miljoen
Zij kunnen duizenden gevallen per mensen en met veel problemen,
jaar behandelen. Daar ligt de oplos- vooral in de moeilijk toegankelijke
sing. Het is geen oplossing om zoals kringen van de derde generatie
in Wallonië en Brussel verschillende jonge vreemdelingen die vaak ben-
duizenden personen dagelijks me- des vormen. Maar in de Vlaamse ste-
thadon te verstrekken. In Vlaande- den kent men de betrokkenen.
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Mijnheer Coveliers, wanneer u zegt
dat er mogelijk zelfs twijfels zijn
over het verband tussen criminaliteit
en drugs dan loopt u twintig jaar
achter. Er zijn toch voldoende poli-
tiemensen, rijkswachters en crimino-
logen die hebben gezegd dat in Bel-
gië een groot deel van de criminali-
teit wordt gegenereerd door drugs-
gebruik en drugshandel. Het heeft
geen zin dat in twijfel te willen trek-
ken.

De heer H. Coveliers : Mijnheer De
Man, hier mistrekt u toch weer een
aantal conclusies. Dat handel in
drugs een tak is van de georganiseer-
de misdaad gaat niemand ontken-
nen. De eerste vraag is of door het
criminaliseren van een aantal gebrui-
kers de criminaliteit niet wordt be-
vorderd. De tweede vraag is of, zelfs
indien men er morgen in slaagt om
alle drugscriminaliteit gerelateerd
aan drugshandel weg te nemen, men
wel veel aan dé criminaliteit als dus-
danig heeft gedaan. Dat is het ver-
schil. Dat wil u niet duidelijk zien.

De heer F. De Man : Dat is een logi-
ca die ik niet kan volgen.

De heer H. Coveliers : Dan moet u
de studies waarover u daarnet hebt
gesproken eens terug lezen.

De heer F. De Man : Wanneer er
honderd criminele feiten plaatsvin-
den waarvan vijftig het gevolg zijn
van een verslaving van een sukkelaar
die zich genoodzaakt ziet om autora-
dio’s te stelen, in te breken of men-
sen aan te vallen omdat hij absoluut
geld nodig heeft om te voldoen aan
die psychische of fysische behoefte,
dan is die misdaad duidelijk gegene-
reerd aan de drugsplaag. Het is een
lange discussie die eigenlijk op het
federale niveau moet worden gehou-
den. Ik zal er dus niet verder op in
gaan. Wij zullen nog wel vele jaren
de gelegenheid hebben om daarover
te debatteren.

Methadon verstrekken zoals dat in
Wallonië en Brussel het geval is, is
voor Vlaanderen geen oplossing. Wij

moeten trachten de betrokkenen te
ontwennen en niet hun verslaving
onderhouden via gratis injectiespui-
ten enzovoorts. Dat is geen oplos-
sing. Wanneer men ze spuiten kan
geven dan kan men ze er evengoed
trachten van te overtuigen om te
stoppen met spuiten. Mijn fractie
pleit dus voor een verdere uitbouw
in Vlaanderen van de gespecialiseer-
de hulpverlening.

Drugshandelaars ve rd ienen  de
zwaarste straf maar verslaafden zijn
zieken die recht hebben op een be-
handeling die hen van hun ziekte af-
helpt. (Applaus)

De voorzitter : Minister Peeters
heeft het woord.

Minister L. Peeters (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, ik dank
vooreerst de verslaggever voor zijn
deskundig en grondig verslag.

Na al wat hier gezegd is over het fe-
derale niveau hoop ik dat iedereen
gebruik zal maken van zijn mogelijk-
heden om de discussie op dat niveau
inderdaad te beginnen.

Wij mogen zeker het preventief ge-
zondheidsbeleid op het Vlaamse ni-
veau niet verwarren met de aanpak
van de federale regering op dat vlak.

Wij moeten natuurlijk zoveel moge-
lijk coördinatie nastreven, maar
daarover zal ik het straks zeker nog
hebben.

Ik meen dat er een vrij grote eensge-
zindheid bestaat - met uitzondering
van één partij, maar dat gebeurt wel
meer - over de uitgangspunten die in
de beleidsbrief zijn uiteengezet.

In de eerste plaats willen wij een po-
litiek van beheersing van een feno-
meen dat zich in de samenleving
voordoet en dat nog zal toenemen.
De complexiteit en de uitdagingen
van onze samenleving brengen dat
onvermijdelijk mee. Het uitbannen
van dat fenomeen is niet mogelijk.

Een belangrijk uitgangspunt in de
preventiestrategie is het leren om-
gaan met de bestaande middelen,

met zo weinig mogelijk risico’s voor
de gebruikers. Daarom moeten wij
werken aan het tot stand komen van
een klimaat waarin mensen beseffen
dat neen-zeggen even goed en even
mooi staat en dat men ook cool is als
men niet gebruikt. Wij moeten de
mensen sociaalvaardig maken.

Als men dan toch wordt geconfron-
teerd met druggebruik is het zowel
voor de experimentele, de geïnte-
greerde als voor de probleemgebrui-
kers van het grootste belang dat wij
kunnen voorkomen dat zij uit de
maatschappij worden gestoten. Wij
onderschrijven daarmee de harm-re-
duction-filosofie, of het risico beper-
ken ten opzichte van alle vormen
van gebruik. Een aantal collega’s,
onder meer de heer Coveliers, heb-
ben er op gewezen dat het beleid
zich niet mag beperken tot de illega-
le genotmiddelen. Het is evenzeer
een probleem van legale middelen.
De heer Coveliers maakt een terecht
onderscheid tussen gebruik en mis-
bruik. Wij moeten er durven voor
uitkomen dat het misbruik van de le-
gale middelen in vele gevallen veel
erger is als het gebruik van de zoge-
naamde soft drugs.

Het uitgangspunt is hier een alge-
meen beleid van gezondheidspromo-
tie. Dat heeft betrekking op alle le-
gale en illegale middelen.

Dit beleid is niet exclusief afgestemd
op de jongeren, het is ook een pro-
bleem van volwassenen. Het situeert
zich niet alleen in het onderwijs,
maar ook in het vrije-tijdsmilieu en
in het arbeidsmilieu.

De heer Maertens heeft het gehad
over het alcoholprobleem. Ik ben
het met hem eens dat dit een ernstig
probleem is dat nefastere gevolgen
kan hebben dan het gebruik van
sommige soft drugs.

Mevrouw De Meyer heeft terecht
gewezen op het probleem van het ta-
baksgebruik, waarbij kan worden
vastgesteld dat het algemeen tabaks-
gebruik daalt, maar dat het gebruik
bij de jongeren toeneemt. Deze
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vaststelling noopt ons tot het nemen
van maatregelen. Ik heb hierover
een onderzoeksrapport ter beschik-
king, waaruit ik de nodige conclusies
zal trekken.

Het verband dat werd gelegd met de
jongerencultuur is niet zonder be-
lang. De tabakreclame wil de indruk
wekken dat het gebruik van tabak
een voorwaarde is om tot een be-
paalde groep te behoren. Ik verwijs
naar publiciteit rond popfestivals en
andere evenementen. Inzake het ta-
baksgebruik bij jongeren moeten
sluitende maatregelen worden geno-
men.

Dit zijn de uitgangspunten van de
beleidsbrief. Er werden ook pijlers
vastgesteld voor het beleid.

In de eerste plaats moet een duidelij-
ke structuur worden nagestreefd.
Wij willen afstappen van de project-
matige aanpak en evolueren naar
een duidelijke structuur, met name
de centrale cel binnen de VAD. Ik
heb het initiatief genomen om de
VAD binnen het Vlaams Instituut
voor de Gezondheidspromotie te
laten erkennen als een D-voorzie-
ning. Dit betekent dat er vele extra
middelen ter beschikking kunnen
worden gesteld en dat wij op die ma-
nier een coördinerende en service-
verlenende rol ten aanzien van het
veldwerk kunnen vervullen.

Deze instelling beschikt over een
aantal werkgroepen ad hoc of plat-
forms, die advies uitbrengen aan de
Vlaamse regering. Ik wil hier even
ingaan op het thans gecreëerde tus-
senniveau, het provinciale platform.
Dit platform is uitermate belangrijk
en laat ons toe de lokale initiatieven,
die in het kader van de veiligheids-
contracten worden gerealiseerd, bij
de werking te betrekken en op de-
zelfde lijn te brengen. Ik heb hier-
voor voorzien in een stimulans,
waarvan reeds in vier provincies ge-
bruik wordt gemaakt. Voor 1994
werd hiervoor 1 miljoen frank uitge-
trokken en voor 1995 zal dit 15 mil-

joen frank zijn. Er wordt ook de
mogelijkheid geboden structureel
personeel in dienst te nemen.

Mijnheer Vandeurzen, er mag geen
twijfel over bestaan dat wij op het ni-
veau van de provincie een beroep
zullen doen op de bestaande lokale
initiatieven. U hebt in dit verband
de Centra voor Geestelijke Gezond-
heidszorg aangehaald. Ik vermeld
ook nog de welzijnswerkers. De ver-
schillende actoren die op het lokale
niveau actief zijn, zullen maximaal
worden betrokken bij het beleid.

Een tweede doelstelling die wij nast-
reven, is het bevorderen van de des-
kundigheid. Ook de VAD zal trach-
ten dit doel in het volledige werk-
veld te bereiken. Dit is uitermate
belangrijk, omdat we bij het preven-
tief beleid de nieuwe inzichten, me-
thoden en ontwikkelingen moeten
kunnen volgen. De deskundigheid is
ook een uitdrukkelijke voorwaarde
tot erkenning van de VAD als D-
voorziening.

Een derde pijler is de objectieve
voorlichting van de bevolking met
betrekking tot deze problematiek.
Sommige sprekers hebben erop ge-
wezen dat de taboesfeer aan het ver-
dwijnen is. Dit betekent dat het pro-
bleem op zich meer zichtbaar is ge-
worden en dat het duidelijk is ge-
worden dat bij vele mensen vragen
rijzen over deze materie. In dit
kader werd in april 1994 de drugslijn
opgestart. Uit de cijfers, die binnen-
kort ter beschikking zullen zijn, zal
blijken dat vele jongeren en vooral
ook hun ouders, die met de drugs-
problematiek worden geconfron-
teerd, frequent gebruik maken van
het geboden initiatief.

De vraag naar objectieve informatie
en begeleiding is dus zeer groot. Ik
neem schikkingen om in de nodige
financiële middelen te voorzien voor
het behoud van de drugslijn.

We moeten een aantal nieuwe stra-
tegieën ontwikkelen. In het kader
van het preventief gezondheidsbe-
leid heb ik daarvoor 5 miljoen frank

uitgetrokken. Vaak moeten we vast-
stellen dat preventie de feiten ach-
ternaholt.

Fenomenen van de jongerencultuur
zoals het gebruik van illegale midde-
len, house music en mega-dancings
verdienen speciaal onderzoek. Wij
wensen niet alleen projecten voor
het onderwijs te ondersteunen, maar
ook projecten inzake vrijetijdsbeste-
ding. Deze projecten zijn vooral ge-
richt op jeugdverenigingen en jeugd-
werk waar we preventieve acties wil-
len ontwikkelen.

In dit debat is gewezen op het belang
van het onderwijs. Het zal misschien
velen onder u ontgaan zijn, maar in
overleg met de minister van Onder-
wijs hebben wij een project Drugsbe-
leid op school gestart waarbij de on-
derwijsnetten een pakket voorlich-
tings- en studiemateriaal ter beschik-
king wordt gesteld.

Nu al wil ik in alle duidelijkheid zeg-
gen - ook ten aanzien van mijn fede-
rale collega, die daar overigens mee
akkoord gaat - dat de middelen uit-
getrokken voor campagnes in het
onderwijs in het verlengde moeten
liggen van onze beleidsvisie en de ac-
ties die al zijn gestart. Zopas heeft er
een evaluatiedag plaatsgehad met de
verschillende onderwijsnetten, de di-
recties, de leerkrachten en studenten
waar duidelijk is gezegd dat ons pro-
ject een belangrijke stap is in de be-
nadering van het drugsprobleem.
Wij zijn alleszins bereid deze acties
verder financieel te ondersteunen.

De registratieopdracht is uitdrukke-
lijk toegewezen aan de VAD. Het
Jaarboek 1994 ligt bij de VAD ter
beschikking. Wij hebben gekozen
voor een tweesporenbeleid. In dat
kader zijn er enquêtes opgezet :
enerzijds is er het onderzoek van het
IHE dat een telefonische enquête
heeft uitgevoerd met betrekking tot
het middelengebruik bij volwassenen
en anderzijds zijn er de gegevens van
de enquête Jongeren en Gezondheid
in Vlaanderen op basis van een pro-
ject door ons gesubsidieerd en door
de diensten van de UIA-RUG  ver-
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werkt. De resultaten hiervan zullen
in het voorjaar ter beschikking zijn.
Zoals u ziet, hebben wij dus gekozen
voor een wetenschappelijk onder-
bouw beleid.

Ik wens mij niet te mengen in de be-
voegdheid van mijn federale colle-
ga’s, zeker niet op inhoudelijk vlak.
Wie de projecten en plannen van de
federale regering goed heeft gelezen,
zal moeten toegeven dat daaruit heel
duidelijk blijkt dat de coördinatie-
structuur voorgesteld door de inter-
ministeriële conferentie en het actie-
plan zeer duidelijk stellen dat er een
overleg moet zijn met de gemeen-
schappen.

Uiteraard gebeurde dit niet zo maar.
Ik meen dit signaal op het gepaste
moment te hebben uitgezonden. In
het actieplan is uitdrukkelijk ver-
meld dat wij ter zake maximaal be-
trokken moesten worden. Ik heb bo-
vendien gesuggereerd alle eventuele
vragen ten opzichte van het federale
niveau wel degelijk te stellen ; dit be-
tekent voor mij immers een onder-
steuning in het voeren en voortzet-
ten van het preventieve beleid.

In de schoot van de interministeriële
conferentie werd een permanente in-
terkabinettenwerkgroep opgericht
die belast is met de voorbereiding
van de conferentie specifiek rond dit
thema. Momenteel wordt door deze
werkgroep druk vergadert en bin-
nenkort mogen wij reeds enkele re-
alisaties verwachten.

Op uitdrukkelijk verzoek van de
commissieleden zal er een samen-
werkingsakkoord tot stand komen
inzake evaluatie en begeleiding.

De interministeriële conferentie
voorziet in haar actieplan eveneens
in een provinciale structuur, precies
zoals wij hadden uitgewerkt. Dat be-
tekent dus dat de verschillende ni-
veaus met dezelfde structuur zullen
werken, wat uiteraard ten goede zal
komen aan het voeren van een een-
vormig beleid. Ik voeg er echter met-
een aan toe dat deze keuze niet werd
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gemaakt door de federale overheid,
maar dat deze laatste zich heeft aan-
gesloten bij de uitgangspunten die
wij hadden vooropgesteld.

Ook inzake de onderwijsprojecten
meen ik duidelijk te zijn geweest. De
extra middelen ten bedrage van 70
miljoen frank, die werden vastge-
legd, zijn slechts mogelijk in het ver-
lengde en ter aanvulling van de pro-
jecten die wij hebben vooropgesteld.

De discussie in verband met de be-
voegdheidsoverschrijding is in feite
eindeloos. Inderdaad, het gebruik
van zowel legale als illegale midde-
len heeft te maken met heel wat as-
pecten. In dat verband denk ik onder
andere aan veiligheid, criminaliteit,
verkeer, geweld, gezondheid, wel-
zijn, kansarmoede. Belangrijk is ech-
ter dat wij erin geslaagd zijn er een
rode draad te laten doorlopen. Hoe
dan ook, indien de federale overheid
op ons terrein komt, zal dat moet ge-
beuren in het verlengde van de struc-
turen en de projecten waarvoor wij
reeds hadden geopteerd.

Ik wens geen repressief beleid, maar
ik opteer voor een beleid van be-
heersbaarheid in het kader van de
harm-reduction-filosofie. Ik pleit
voor een risico beperkende aanpak
en vooral voor het bijbrengen van
maatschappelijke bekwaamheid om
de complexiteit van de samenleving
aan te kunnen. De betrokken cate-
gorie personen mag vooral niet wor-
den uitgesloten.

Ik meen te mogen stellen dat een
nuttige oriëntering gebeurde van een
gedeelte van de kredieten vanuit het
veiligheidsbeleid naar de preventie-
ve benadering. Ook niet onbelang-
rijk is dat wij hebben bekomen dat
de federale overheid meer middelen
ter beschikking zal stellen, die pas-
sen in onze beleidsopties. Hierbij
zullen wij uitdrukkelijk betrokken
zijn.

Mijnheer de minister, collega’s, de
demagogie rond het spuitenruilpro-
ject ben ik werkelijk beu. Het spui-
tenruilproject is geen element van

het druggebruik, maar wel het be-
langrijkste instrument dat kan wor-
den gehanteerd in de Aids-bestrij-
ding en tegen de verdere versprei-
ding van het HIV-virus.

Inderdaad, studies hebben uitgewe-
zen - en als u dan toch studies leest,
stel ik voor ook die te lezen - dat ze-
stig percent van de verspreiding van
het HIV-virus in Zuideuropese lan-
den precies gebeurt door niet clean
gebruik. Collega Candries, dit ge-
bruik zal er altijd zijn. Degene die
kan garanderen dat er geen gebruik
meer zal zijn, mag opstaan en mij
vervangen. Vooral in het kader van
de aidsbestrijding moeten wij spui-
tenruil  als een eerste project trach-
ten te realiseren.

Wij hebben gevraagd dat de federale
regering hiertoe het nodige kader
schept. Dit kader komt er. Ik hoop
dat de minister van Justitie dit vrij
snel zal kunnen uittekenen.

De heer H. Coveliers : Dit is niet de
gewoonte van de minister van Justi-
tie !

Minister L. Peeters : De druk zal in
ieder geval worden opgevoerd.

Wij hebben nood aan een dergelijk
project, en niet in het kader van de
bevordering van het drugsgebruik
zoals vaak wordt gezegd en men de-
magogisch wil laten uitschijnen.
Laten wij goed beseffen dat spuiten-
ruil een element is van aidsbestrij-
ding. Studies en cijfers uit de ons
omringende landen zijn ter zake zeer
sprekend.

Mijnheer de voorzitter, ik meen te
mogen zeggen dat er een vrij grote
eensgezindheid bestaat omtrent deze
beleidsbrief. Het is ook een belang-
rijke verdienste van mijn voorgan-
ger, mevrouw Detiège. Op dat vlak
heeft zij inderdaad baanbrekend
werk verricht. Het ligt zeker in mijn
bedoeling dit beleid met dezelfde be-
trokkenheid voort te zetten. Ik dank
ook de verschillende fracties die zich
in dit kader kunnen terugvinden. Dit
zal ons de mogelijkheid geven op het
heel belangrijke terrein van het pre-
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ventieve beleid tot resultaten te
komen.

De voorzitter : De heer De Man
heeft het woord.

De heer F. De Man : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, ik
wil nog twee kleine vragen stellen.

Bent u er absoluut zeker van dat de
naalden die u dan toch zo nodig aan
de junkies te Antwerpen en later in
andere steden zal laten uitdelen,
geen tweede maal kunnen worden
gebruikt ?

Toen ik het had over De Sleutel hebt
u gezegd dat er wat gaande is. Zal
De Sleutel op korte termijn bijko-
mende middelen krijgen, en via
welke kanalen ?

Wat uw opmerking betreft over de
demogagie die wij zouden hanteren
betreffende de spuitenruil, zeg ik dat
er door cleane spuiten geen HIV-be-
smetting kan ontstaan. Dat is nogal
logisch. Er zal ook geen HIV-be-
smetting zijn wanneer men junkies
niet langer laat spuiten maar wel laat
ontwennen. Is dat nu zo demago-
gisch wanneer men kiest voor ont-
wennen in plaats van onderhouden
van een heroïnemanie. Dit
inziens zodanig logisch dat
als demogagie kan worden
peld.

De voorzitter : Minister L.
heeft het woord.

is mijns
dit niet
bestem-

Peeters

Minister L. Peeters : Mijnheer de
voorzitter, ik neem geen woord terug
van mijn uitspraak in verband met
demagogie. Ik ben ervan overtuigd
dat een deel van dit debat wordt ge-
voerd met een stuk misleiding ten
overstaan van het geheel van de be-
volking. Ik denk dat we het in een
andere sfeer moeten krijgen.

Ik heb gezegd dat spuitenruil precies
een element is van de AIDS-bestrij-
ding. Het is dus uiteraard mijn be-
doeling om naar een clean gebruik te
streven. We hebben er nood aan om
te vermijden dat het HIV-virus voor-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 24
8 februari 1995

al op deze manier verder wordt ver-
spreid. Het is eenieders bedoeling
om met cleane spuiten te werken. In-
dien dit niet het geval was, dan zou
dit geen enkele zin hebben. Aan de-
genen die niet goed zouden weten
hoe het werkt, raad ik aan om dit
eens grondig te bekijken. Er zijn
heel belangrijke besprekingen aan
de gang met de apothekersverenigin-
gen en met de farmaceutische bond.
Zij hebben hun medewerking toege-
zegd om dit initiatief te realiseren op
een volledig sluitende manier. Dit
betekent ook dat het drempelverla-
gend zal werken.

Ik kom tot De Sleutel. Als men mij
meer bevoegdheden wil geven dan ik
op dit ogenblik heb, dan zal ik daar
zeer gelukkig om zijn. Ik ben ook
bekommerd om De Sleutel. Wie is
dat niet ? Zij verrichten op het ter-
rein uitstekend werk. Ik ben de eer-
ste om dat te bevestigen. De Sleutel
heeft op dit ogenblik een aanvraag
tot Riziv-erkenning lopen. Degenen
die daarover al hebben gelezen -
moeten toch weten dat men ook aan
die bekommernis wil tegemoetko-
men.

De voorzitter : De heer Candries
heeft het woord.

De heer H. Candries : Mijnheer de
voorzitter, mijnheer de minister, col-
lega’s, ik denk dat het duidelijk is
dat iedereen dezelfde zorgen heeft in
verband met deze problematiek.

Bij het horen van de verschillende
benaderingen vraag ik mij toch af of
het voor het debat wel goed is om
voortdurend een vergelijking met al-
cohol en tabak te maken. Wij zijn
het er allemaal over eens dat ter
zake aan voorlichting moet worden
gedaan. Ik vind het echter niet goed
dat men voortdurend een vergelij-
king gaat maken met zaken die ei-
genlijk deel uitmaken van onze cul-
tuur - of we dat nu graag hebben of
niet - zoals het tabakgebruik. Deze
voortdurende vergelijking heeft een
relativerend effect. Men zegt dan
nogal vlug dat het met het tabak- of
alcoholgebruik kan worden vergele-

ken. Die relativering maakt onze
voorlichting contraproduktief.

Ik meen dat we duidelijker moeten
durven zijn. Ook zonder die verwij-
zing naar alcohol en tabak moeten
we duidelijk zeggen dat dit te betreu-
ren is en dat we dat moeten oplos-
sen. We zullen dat natuurlijk niet
kunnen uitroeien. Het zal wellicht
blijven bestaan zo lang er mensen
zijn.

Ik meen echter dat we onze bood-
schap ondermijnen wanneer we ze
relativeren door een te gemakkelijke
vergelijking met tabak en alcohol.

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister L. Peeters : Mijnheer de
voorzitter, ik wens nog een heel kort
antwoord te geven.

Collega Candries, het zou precies
een probleem zijn als wij ook het al-
coholgebruik zouden relativeren.

Wij moeten toch zeer duidelijk zeg-
gen dat - de onderzoeken ter zake
zijn trouwens veelbetekenend - in
een aantal gevallen álcoholgebruik
veel schadelijker kan zijn dan het ge-
bruik van bepaalde soft-drugs.

Dat moet toch duidelijk zijn : over-
matig gebruik van sterke dranken is
schadelijker dan het gebruik van
sommige andere genotmiddelen.
Maar aangezien het hier om legale
middelen gaat, zouden wij dat tolere-
ren ? Neen, mij gaat het om een ge-
zondheidsbeleid ; mij gaat het om
gezondheidspromotie. Ik zeg dus dat
de strijd tegen het overmatig alco-
holgebruik ook in het beleid moet
worden geconcretiseerd. Dezelfde
redenering gaat op voor het toene-
mend tabakgebruik bij jongeren,
waarop mevrouw De Meyer heeft
gewezen. Ook tegen dit manifest
probleem moeten er initiatieven
worden ontwikkeld.

Laten wij toch niet de legale genot-
middelen beschouwen als goed en
aanvaardbaar. Wij moeten ook tegen
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de negatieve effecten ervan kunnen
optreden.

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

De bespreking is gesloten.

Moties van aanbeveling De vergadering is gesloten.

De voorzitter : Door de heren Van-
deurzen,  De Man en Denys werden
tot besluit van deze beleidsbrief mo-
ties van aanbeveling aangekondigd.
Ze moet uiterlijk 24 uur na de slui-

ting van de vergadering zijn inge-
diend.

De Raad zal zich daarover tijdens
een volgende plenaire vergadering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

R E G E L I N G  V A N  D E  WERK-
ZAAMHEDEN

De voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden voor vanochtend.

Wij komen deze namiddag om 14
uur opnieuw bijeen om onze agenda
verder af te handelen.

- De vergadering wordt gesloten om
11.46 uur.
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